
Občina Radovljica 
in Športna zveza Radovljica, 
Bled, Bohinj, Gorje

OB DNEVU BREZ AVTOMOBILA
VABITA NA

KOLESARSKI IZLET
v torek, 22. septembra 2015, ob 16. uri

Če bo deževalo, prireditve ne bo.

ZBOR: ob 15.45 na Linhartovem trgu v Radovljici.  
VRNITEV: okrog 17.30 na Linhartov trg.

TRASA: dolga približno 15 km  
(tudi po makadamskem cestišču).

Pridružite se nam!
Kolesarji se izleta udeležite na lastno odgovornost in ste se dolžni ravnati v skladu s 
cestno prometnimi predpisi. Obvezna je tehnična brezhibnost koles in uporaba 
čelad za otroke do 14. leta starosti. Uporabo čelade priporočamo vsem kolesarjem.

w
w

w
.r

ad
ov

lji
ca

.s
i

Odgovorna urednica: Marjana Ahačičdeželne novice Deželne novice so časopis Občine Radovljica Časopis izhaja enkrat mesečno www.radovljica.si

                                             

deželne novice
Časopis občine Radovljica, letnik 19, 18. septembra 2015, številka 12

Marjana Ahačič

Sanacijo leta 1931 zgrajene 
šole v Begunjah je Občina 
Radovljica začela že lani in 
jo zaključila letos poleti. Za 
toplotno izolacijo fasade in 
strehe ter zamenjavo stav-

bnega pohištva so v dveh 
letih namenili kar 838 tisoč 
evrov; pretežni del, 85 odsto-
tkov, upravičenih stroškov 
občini sofinancira kohezij-
ski sklad.
Kot je na slovesnosti ob zak-
ljučku obnove v Lescah pou-

darila ravnateljica leške 
osnovne šole Emilija Kavčič, 
se število učencev, ki obisku-
jejo OŠ F. S. Finžgarja, v zad-
njih letih povečuje – letos jih 
je 368 – zato je še posebno 
zadovoljna, da se z obnovo 
izboljšujejo pogoji za delo, 

prav tako kot tudi pogoji za 
delo zaposlenih v šoli. 
Prejšnji petek so tudi urad-
no predali namenu še celo-
vito energetsko obnovljeno 
stavbo podružnične šole v 
Begunjah. 

Zaključili energetsko 
obnovo dveh šol
Prejšnji petek zaključek energetske sanacije podružnične šole v Begunjah, teden dni pred tem 
slovesnost v prenovljeni osnovni šoli F. S. Finžgarja v Lescah. Občina Radovljica je za energetsko 
sanacijo šol iz kohezijskega sklada pridobila že dva milijona evrov.

Prejšnji petek so slovesno zaključili energetsko sanacijo podružnične šole v Begunjah. / Foto: Gorazd Kavčič

Novi plezalni 
steni
Občina Radovljica je veliko 
telovadnico Osnovne šole 
A. T. Linharta opremila z 
dvema novima plezalnima 
stenama.
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Z vrta naravnost 
v kuhinjo
Učenci sedmih in osmih 
razredov so iz zelenjave, ki so jo 
nabrali na šolskem vrtu, skuhali 
imenitno kosilo. Zdravo, okusno 
pa še prijetno na pogled.
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Dnevi evropske kulturne 
dediščine letos praznujejo 
25 let neprekinjene dejavno-
sti v Sloveniji. Številni orga-
nizatorji so v sodelovanju z 
Zavodom za varstvo kultur-
ne dediščine Slovenije prip-
ravili bogat program; sep-
tembra se bo tako po vsej 
državi zvrstilo štiristo 
dogodkov, posvečenih kul-
turni dediščini in širjenju 
znanja o njej. 
Dneve evropske kulturne 
dediščine 2015 bodo odprli 
25. septembra v vseh mestih 
članicah Združenja zgodo-
vinskih mest Slovenije hkra-
ti: opoldne v Kopru, Kostan-
jevici na Krki, Kranju, 
Novem mestu, Piranu, na 
Ptuju, v Slovenskih Konji-
cah, Škofji Loki, Tržiču in 
Žužemberku; ob 10. uri pa v 
Idriji in Radovljici.
Letošnja osrednja tema 
Dnevov evropske kulturne 
dediščine so praznovanja, ki 
jim bo posvečen tudi otvori-

tveni dogodek v Radovljici, 
ki bo na Linhartovem trgu 
in bo nosil naslov Včasih je 
luštno b© lo. »Že nekoč so 
praznovali s pesmijo, plesi 
in obdarovanji. Tudi zato se 
bodo na naši osrednji prire-
ditvi s pesmimi, plesi in 
dramskimi točkami, pred-
stavile vzgojno-izobraževal-
ne in kulturne ustanove ter 
društva iz naše občine. Na 
stojnicah si bo moč ogledati 
literaturo o praznovanjih in 
prikaz postopka © od zrnja do 
kruha© . Svoje spretne prste 
bodo obiskovalci lahko prei-
zkusili na delavnicah izdelo-
vanja darilnih izdelkov iz 
gline, voščilnic z vezenjem 
in sveč iz čebeljega voska, 
saj so darila, voščilnice in 
sveče pogost spremljevalci 
prazničnih dogodkov,« poja-
snjujejo organizatorji. Obis-
kovalci se bodo lahko se 
bodo lahko tudi posladkali z 
sladkimi dobrotami, v Rado-
vljiški graščini pa bo na 
ogled razstava otroških del 
na temo praznovanj.

Včasih je luštno b©lo
Septembra se bodo odvijali že petindvajseti 
Dnevi evropske kulturne dediščine. Osrednja 
prireditev v Radovljici bo v petek, 25. septembra, 
ob 10. uri na Linhartovem trgu.

OBČINSKE NOVICE

Evropski teden 
mobilnosti
Poudarka letošnjega Evrop-
skega tedna mobilnosti sta 
zdravje in kolesarjenje kot 
odlična oblika aktivnega 
načina potovanja.
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Začeli s prodajo 
stanovanj
Poleti so začeli s prodajo 93 
stanovanj in 23 poslovnih 
prostorov v treh objektih na 
nastajajočem Vurnikovem 
trgu. 
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KULTURA

Tudi letos gostili 
flavtiste
V okviru Festivala Radovljica 
je že drugo leto zapored 
potekal mojstrski tečaj klju-
naste flavte pod vodstvom 
profesorice Mateje Bajt.
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ZANIMIVOSTI

Visok jubilej Marije 
Hribar
Sedmega septembra je Mari-
ja Hribar iz Lesc praznovala 
petindevetdeset let.
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Podjetje Komunala Radov-
ljica je lani poslovalo s pozi-
tivnim rezultatom. Produk-
tivnost je bila v letu 2014 na 
najvišji ravni v zadnjih 
desetih letih, saj so bili čisti 
prihodki od prodaje še za 
slabih devet odstotkov večji 
kot v letu poprej, je zadovol-
jen direktor Matija Žiberna, 
ki razloge za dobre poslovne 
rezultate vidi v večji produk-
tivnosti na eni strani ter 
optimizaciji stroškov na 
drugi. 
Glavna dejavnost podjetja je 
izvajanje gospodarske javne 
službe, pomembna pa je 
tudi prodaja tržnih dejavno-
sti; ta se je v letu 2013 pove-
čala za več kot 19, lani pa še 
za dodatnih 23 odstotkov.

V zadnjih letih je Občina 
Radovljica v izgradnjo komu-
nalne infrastrukture vložila 
izjemno veliko sredstev. Kak-
šno je trenutno stanje?
»Skupni obseg novozgraje-
nega vodovoda in kanaliza-
cije je bil v lanskem letu naj-
večji, odkar se načrtno bele-
žijo podatki o tem. Največ 
vlaganj v komunalno infras-
trukturo je bilo v zadnjih 
letih na širšem območju 
Krope in Begunj, kjer smo 
sočasno zamenjali tudi 
obstoječe dotrajano vodovo-
dno omrežje. Med zelo 
pomembnimi projekti so 
tudi uvedba ultravijolične 
dezinfekcije vode v Podnar-
tu, sanacija uličnega vodo-
voda in kanalizacije na 
Žalah v Radovljici, ureditev 
iztoka centralne čistilne 
naprave Radovljica v Savo 
ter zaključek sanacije vodo-
voda na Mišačah. Ob tem 
smo na vstopni točki magis-
tralnega vodovoda iz občine 
Bled v občino Radovljica 
vzpostavili daljinsko nadzo-
rovano kontrolno točko.«

Kakšni so načrti za naprej?
»Za prihodnje leto načrtuje-
mo začetek investicijskih 
vlaganj v vodno zajetje Ovčje 
jame, ki je ključno tako za 
občino Radovljica kot tudi 
za Bled in Gorje. Sledilo bo 
nadaljevanje posodabljanja 
zastarelega vodovodnega 
omrežja, kjer so pogoste 
okvare, zaradi česar narašča-
jo vodne izgube. Tako bomo 
posodobili vodovode na 
območju Dobrav s Prezren-
jami, Dvorsko vas, območje 
med Brezovico in Poljšico, 
Otoče, preostali del Podnar-
ta in Ovsiš, Langusovo in 
Šercerjevo ulico v Radovljici 
ter več ulic v Lescah.«

In potrebe na področju 
kanalizacijskega omrežja?
»Po izgradnji kanalizacijske-
ga sistema v Begunjah, ki bo 
navezan na centralno čistil-
no napravo v Radovljici, in 
kanalizacije Lipnica–Kamna 
Gorica, ki je povezana z 
omrežjem Kropa, bo občina 
morala urediti še kanalizaci-
jo v naseljih Podnart, Ljub-
no, Posavec in Brezje. Kon-
cept ureditve odvajanja in 
čiščenja odpadnih voda iz 
teh naselij in iz naselij, v 
katerih občina ni dolžna 
zagraditi javne kanalizacije, 
bo dokončno določen z nove-
lacijo občinskega operativne-
ga programa odvajanja in 
čiščenja odpadne vode.«

Bodo zaradi intenzivnih vla-
ganj v infrastrukturo višje 
tudi položnice, ki jih za sto-
ritve Komunale plačujejo 
občani?
»Vlaganja v infrastrukturo 
zagotavljajo visoko stopnjo 
kakovosti storitev oskrbe s 
pitno vodo in ravnanja z 
odpadnimi vodami v zado-
voljstvo vseh, ki bivajo ali 
poslujejo v občini Radovljica. 
Zavedati pa se moramo, da 
vlaganja povečujejo vrednost 
infrastrukture, kar se bo v 
prihodnjih letih odražalo 
tako v večjih stroških amorti-
zacije kot v zahtevnem upra-
vljanju in vzdrževanju.«

Kakšni pa so rezultati na 
področju ravnanja z odpad-
ki?
»Lani je bilo zbranih 153 
kilogramov ločenih odpad-
kov na prebivalca. Na zbiral-
nicah in z individualnim 
odvozom embalaže smo 
zbrali skoraj 1.620 ton 

odpadkov, kar je za sedem 
odstotkov več kot lani. V 
zbirnem centru in s kosov-
nim odvozom smo ločili več 
kot 1.320 ton odpadkov, kar 
je za osem odstotkov več kot 
lani. Z namenom spodbuja-
nja ločevanja smo zgradili 
štiri nadstrešnice nad zbiral-
nicami za ločevanje odpad-
kov, na blagajni Komunale 
Radovljica pa uporabnikom 
komunalnih storitev ponu-
dili izbor izdelkov za uspeš-
nejše ločevanje embalaže in 
bioloških odpadkov.«

Smo uspeli zmanjšati tudi 
skupno količino odloženih 
odpadkov?
»Količino odpadkov, ki kon-
čajo na odlagališču Mala 
Mežakla, nam je v zadnjih 
desetih letih uspelo zmanjša-
ti za polovico. Tudi delež 
ločenih odpadkov je v vsako 
leto večji in predstavlja več 
kot polovico vseh zbranih 
odpadkov. Predvidevamo, da 
v strukturi odpadkov velikih 
sprememb ne bo več mogoče 
doseči. Največja priložnost 
za izboljšanje tako ostaja 
doslednejše ločevanje na 
izvoru nastanka odpadkov. 
Občina Radovljica se bo pri-
družila mednarodnemu 
gibanju Zero Waste – Brez 
odpadkov; gre za etičen, eko-
nomski, učinkovit in vizio-
narski cilj, ki vodi družbo v 
spremembo življenjskega 
stila in navad ter k posnema-
nju trajnostnih naravnih 
ciklov, kjer so vsi odpadni 
materiali lahko surovina za 
nekoga drugega.«

V tem smislu lahko razume-
mo tudi novo središče pono-
vne rabe ...

»Tako je. Središče, ki vklju-
čuje kotiček za sprejem rab-
ljenih predmetov in Štacuno 
Brvač, kjer je mogoče rablje-
ne in prenovljene predmete 
tudi kupiti, je zaživelo spo-
mladi. Občani so središče 
ponovne rabe sprejeli z 
naklonjenostjo. Do konca 
junija je bilo zbranih že 8,6 
ton predmetov za ponovno 
rabo.«

Občinski svet Občine Rado-
vljica vam je že izdal sogla-
sje za nakup zemljišč, ki jih 
je občina v postopku stečaja 
kupila od podjetja SGP 
Tehnik.
»Svoje poslovne, skladiščne 
in operativne površine bi 
radi združili na novi lokaciji 
v bližini zbirnega centra in 
centralne čistilne naprave 
Radovljica, zdaj namreč 
delujemo na treh lokacijah. 
Združenje služb na eni 
lokaciji bo prav gotovo pri-
ložnost za dodatno optimi-
zacijo procesov.«

Veste, kako zadovoljni so 
občani s storitvami javnega 
podjetja Komunala?
»Redno spremljamo njiho-
vo zadovoljstvo. Zavedamo 
se, da s storitvami omogo-
čamo in izboljšujemo kako-
vost življenja v občini. Pri-
čakovanja uporabnikov 
imajo zato pomembno vlo-
go pri načrtovanju in izvaja-
nju dejavnosti družbe. Oce-
na zadovoljstva uporabni-
kov z našimi storitvami je 
tako lani presegla povprečje 
zadnjih petih let. To je dob-
ro znamenje, predvsem v 
časih, ko ljudje za svoj 
denar pričakujejo vedno 
več.«

Velika vlaganja  
v infrastrukturo
Občina Radovljica v zadnjih dveh letih pospešeno investira v izgradnjo komunalne infrastrukture. O 
stanju in načrtih pa tudi o tem, kako ravnamo z odpadki, smo se pogovarjali z direktorjem javnega 
podjetja Komunala Radovljica Matijem Žiberno.

Matija Žiberna, direktor Komunale Radovljica / Foto: Gorazd Kavčič

Vsi ekološki kmetje, ki so se vpisali v ukrep Ekološko kmetij-
stvo v okviru PRP, morajo letos opraviti obvezno šesturno 
usposabljanje. Ta usposabljanja letos izvaja Inštitut za traj-
nostni razvoj s partnerjem FKBV, potekajo pa na 41 lokaci-
jah po vsej državi. V gorenjski regiji je prvo usposabljanje 7. 
oktobra v Radovljici, 22. oktobra v Škofji Loki, 27. oktobra v 
Zgornjih Gorjah in 29. oktobra v Biotehničnem centru 
Naklo. Udeležba je za zavezance brezplačna, samih uspo-
sabljanj pa se lahko udeležijo izključno zavezanci oziroma 
člani njihovega gospodinjstva, ki se ukvarjajo s kmetovan-
jem, pojasnjujejo na Inštitutu za trajnostni razvoj. Na uspo-
sabljanjih bodo izvedeli veliko novosti in koristnih informa-
cij o samem izvajanju ekološkega kmetijstva kot ukrepa v 
Programu razvoja podeželja, spoznali bodo posebnosti 
trženja ekoloških živil ter kakšna je povezava med varovan-
jem tal, vode in podnebja ter uspešnim gospodarjenjem 
oziroma ekonomiko ekološke kmetije. Ekološki kmetje, ki so 
zavezanci za ta usposabljanja, so vabila in program za pri-
javo sicer prejeli po pošti konec avgusta. Prijavijo se lahko 
po e-pošti na info@itr.si, po telefonu na 01 4397 460 ali 051 
368 890 ali pa prek spletne strani www.itr.si, kjer najdejo 
tudi vse možne lokacije in termine. Udeležba je pogoj za 
prejem plačil za ekološko kmetijstvo, zato na ITR kmete 
pozivajo, naj se nemudoma prijavijo na najbližjo lokacijo, 
saj se dnevi za prijavo oziroma možnosti iztekajo. Predho-
dna prijava je obvezna.

Zadnji dnevi za prijavo na usposabljanje

Ministrstvo za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano je na 
pobudo župana Cirila Globočnika, naj parcelo podjetnika 
Franca Stroja na Dobrči, kjer ima ta postavljeno merilno 
postajo, izvzame iz varovalnega gozda in s tem omogoči 
legalizacijo podjetnikovega objekta, odgovorilo negativno, 
ker meni, da za to ni strokovnih razlogov. Takšno je vsesko-
zi tudi mnenje Zavoda za gozdove Slovenije, kjer poudarja-
jo, da so posegi, ki niso povezani z gospodarjenjem z varo-
valnimi gozdovi, izjemoma dovoljeni zgolj za javno infras-
trukturo in pod pogojem, da ne bodo bistveno negativno 
vplivali na funkcije gozdov, zaradi katerih je bil gozd razgla-
šen za varovalni gozd. Franc Stroj si sicer že leta prizadeva, 
da bi legaliziral objekt na skalnatem robu Dobrče, na kate-
rem ima merilno opazovalnico. Država mu je objekt na tem 
mestu pred enajstimi leti že porušila, a je na istem mestu 
kmalu zgradil novega. V sodelovanju z občino Radovljica si 
še vedno prizadeva za legalizacijo, ki jo ovira predvsem dej-
stvo, da je Strojeva parcela, na kateri stoji objekt, del varo-
valnega gozda. Legalizacijo objekta na Dobrči je občina 
sicer že poskušala omogočiti s prostorskim redom, spreje-
tim v letu 2012, vendar to zaradi negativnega mnenja Zavo-
da za gozdove Slovenije ni bilo mogoče. Zato je pobudo, da 
se parcela izvzame iz varovalnega gozda – tudi tokrat neu-
spešno – radovljiški župan Ciril Globočnik naslovil še nepo-
sredno na ministra za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano 
Dejana Židana.

Ministrstvo zavrnilo županovo pobudo

Še do konca meseca so v javni razgrnitvi štirje osnutki pro-
storskih dokumentov, in sicer se nanašajo na spremembe in 
dopolnitve Zazidalnega načrta za centralno območje Radov-
ljice, občinski podrobni prostorski načrt za območje osred-
njih površin LE 76 – Za Trato, Lesce, spremembe in dopol-
nitve Občinskega lokacijskega načrta Dolina v Lescah ter 
občinski podrobni prostorski načrt za rekonstrukcijo ceste 
Radovljica–Nova vas–Zapuže. Za vse štiri dokumente so že 
bile opravljene javne obravnave, pripombe in predloge pa 
pristojne službe sprejemajo še do konca meseca; sledila bo 
obravnava dokumentov na seji občinskega sveta.

Prostorski dokumenti v javni razgrnitvi
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Številne aktivnosti v okviru 
Evropskega tedna mobilno-
sti tudi letos pripravljajo v 
šolah in vrtcih po vseh obči-
ni. Gre predvsem za temat-
ske dogodke, namenjene 
ozaveščanju otrok in njiho-
vih staršev. V OŠ Antona 
Tomaža Linharta Radovljica 
tako v tem tednu še posebno 
spodbujajo otroke, da v šolo 
prihajajo peš. Organizirajo 
ogled varnih prometnih poti 
v okolici šole, obisk policis-
ta, aktivni sprehod v okolici 
šole, pogovor o vplivu hoje 
na zdravje in vplivih izpuš-
nih plinov na okolje, Dan 
brez avtomobila pa bodo 
povezali z Dnevom brez 
računalnika. 
V OŠ F. S. Finžgarja so se 
učitelji in učenci v sredo 
zbrali na dogovorjenih mes-
tih in v šolo skupaj odšli peš, 
med poukom pa obravnava-
jo teme o varnosti v cestnem 
prometu in škodljivih vpli-
vih prometa na okolje. 
Na OŠ Staneta Žagarja Lip-
nica so pripravili natečaj za 
najboljšo zgodbo na temo 
Šolske poti nekoč, pogovore 
o varnosti v prometu, vožnjo 
s kolesom po šolskem pro-
metnem poligonu, ustvarja-

nje likovnih izdelkov na 
temo kolesarjenja z razsta-
vo, učenci izpolnjujejo dne-
vnik opazovanja Varno s 
kolesom v šolo, izdelali bodo 
kolo v tehniki relief. Kolesa 
iz naravnih materialov ses-
tavljajo tudi na Podružnični 
osnovni šoli Ovsiše, zbirajo 
ideje za spremembo vozil v 
čim bolj ekološka in zdravju 
prijazna, načrtujejo temat-
ske spise in pohod. Z Brezo-
vice, Dobrave, iz Krope in 
Kamne Gorice ter na Ovsi-
šah se bodo organizirano 
odpravili peš v šolo v torek, 
22. septembra.
Dejavni so tudi v vseh eno-
tah radovljiškega vrtca – 
med njihovimi aktivnostmi 
so izdelovanje plakatov, vož-

nja s tricikli in skiroji po 
poligonih, daljši sprehodi in 
izleti, pogovori z otroki o 
prometu, varni hoji in vars-
tvu okolja, tematske igre, 
pravljice in pesmi ter ogled 
električnega avtomobila. 
Tudi v vrtcih starše in otroke 
spodbujajo, da v tem tednu 
v vrtec prihajajo peš ali s 
kolesom. 

Kolesarski izlet
Občina Radovljica na Dan 
brez avtomobila s športno 
zvezo pripravlja kolesarski 
izlet, ki bo v torek, 22. sep-
tembra. Kolesarji se bodo 
zbrali na Linhartovem trgu v 
Radovljici ob 15.45. Pridružil 
se jim bo tudi policist Poli-
cijske postaje Radovljica na 
kolesu. Trasa izleta bo vodi-
la po gozdni učni poti, skozi 
Mošnje, kjer bo možen 
ogled Etnološkega muzeja, 
Podvin, Otok, Dvorsko vas, 
Zgoše, Hraše in skozi Lesce 
nazaj v Radovljico. Vrnitev 
na Linhartov trg je predvide-
na okrog 17.30. Tudi tokrat 
bodo udeleženci prejeli spo-
minske majice in se okrep-
čali s pecivom, ki ga bodo 
pripravili udeleženci progra-
ma PUM – projektno učenje 
za mlajše odrasle, ki deluje 
pod okriljem Ljudske uni-
verze Radovljica.

Trajnostna mobilnost
V radovljiški občini je bilo v 
zadnjem letu izvedenih več 
ukrepov, povezanih s trajno-
stno mobilnostjo. Urejena 
je bila nova tematska pešpot 
ob Savi. V času glavne turi-
stične sezone je organiziran 
turistični avtobus Hop-on, 
Hop-off, ki turiste dvakrat 
na teden prevaža iz turistič-
nih centrov v bolj oddaljene 
kraje občine. Turizem Rado-
vljica je uvedel tudi brezpla-
čne vodene kolesarske izlete 

z namenom, da turisti razi-
skujejo kraje v tem delu 
Gorenjske s kolesom. Še za 
letos je načrtovana namesti-
tev dodatnih oznak kolesar-
skih smeri.
»Ob gradnji komunalne 
infrastrukture v Kropi in 
Begunjah smo obnovili tudi 
površine za pešce. Za var-
nejšo pot v radovljiško šolo 
smo dodali talno osvetlitev 
prehoda za pešce čez 
Gorenjsko cesto pri teniš-
kem igrišču, obnovili peš-
pot ob Obli gorici od zdrav-
stvenega doma in na novo 
uredili pot od Borove hiše 
mimo Šlandrovega doma 
do šole ter v območju same 
šole. Preureditev postajališč 
pri osnovni šoli v Lipnici 
zagotavlja boljšo pregled-
nost in omogoča, da se 
učenci, ki čakajo prevoz, 
zadržujejo na površinah, 
namenjenih pešcem,« poja-
snjujejo na občinski upravi 
in dodajajo, da Občina 
Radovljica v prihodnjem 
obdobju načrtuje pripravo 
strategije trajnostne mobil-
nosti. Letos je namreč 
napovedan javni razpis za 
financiranje izdelave občin-
skih strategij – trajnostna 
mobilnost je v naslednjem 
razvojnem obdobju EU 
med prednostnimi na pod-
ročju prometa. Cilj priprave 
strategije je pregledati in 
nadgraditi možnosti za traj-
nostno mobilnost v občini 
Radovljica, oblikovati pred-
log razvoja trajnostnega 
transporta na regionalnem 
nivoju ter povezave podeže-
lja z večjimi naselitvenimi 
območji (mesti). Konkretno 
so za radovljiško občino 
pomembne umestitev par-
kirišča na robu starega 
mestnega jedra v Radovlji-
ci, ureditev parkiranja ob 
železniških postajah, dosto-
pnost naselij na desnem 
bregu Save ...

Evropski teden mobilnosti
Poudarka letošnjega Evropskega tedna mobilnosti sta zdravje in kolesarjenje kot odlična oblika 
aktivnega načina potovanja. V tem okviru se Občina Radovljica že dvanajsto leto zapored pridružuje 
pobudi Dan brez avtomobila. V torek, 22. septembra, bo spet kolesarski izlet. Letos v Evropskem 
tednu sodeluje že 56 slovenskih občin.

Za varnejšo pot v radovljiško šolo so poleti obnovili pešpot ob Obli gorici od 
zdravstvenega doma in na novo uredili pot od Borove hiše mimo Šlandrovega doma. 

Nova tematska pešpot ob Savi / Foto: Gorazd Kavčič

Družba za avtoceste v Republiki Sloveniji (DARS) obnavlja 
del gorenjske avtoceste na odseku med priključkoma Jeseni-
ce vzhod (Lipce) in Lesce. Kot so pojasnili, bo v prvi fazi pro-
met v razdalji približno pet kilometrov v obe smeri potekal 
zgolj po enem pasu. Mimo delovne zapore bo omogočen 
promet samo vozilom največje dovoljene širine 3,3 metra. Do 
konca tega meseca je za ves promet zaprt priključek Jesenice 
vzhod proti Avstriji (izvoz z avtoceste iz smeri Ljubljane ter 
uvoz nanjo v smeri Avstrije), obvoz je prek priključkov Lesce 
ali Jesenice zahod. Zaprto je tudi malo počivališče Lipce v 
smeri Avstrije. V drugi fazi del pa bo zaprt priključek Lipce in 
počivališče v smeri proti Ljubljani. Promet bo v prvi in drugi 
fazi potekal po nasprotni strani avtoceste (en pas v vsako 
smer), v zadnji, tretji fazi del pa bosta zaprta prehitevalna 
pasova na obnovljenem delu avtoceste. »Obnova vključuje 
lokalne sanacije poškodovanega vozišča in preplastitev vozi-
ščne konstrukcije, sanacijo oziroma zamenjavo obstoječe 
betonske varnostne ograje, ureditev bankin, izvedbo talne 
signalizacije ter sanacijo stika v osi podvoza Lipce,« so poja-
snili na DARS-u. Izvajalec del je Gorenjska gradbena družba, 
vrednost pogodbe znaša 2,3 milijona evrov, dela pa morajo 
biti zaključena do 31. oktobra letos.

Obnova avtoceste

Za projekt rekonstrukcije mostov na državnih cestah bo 
Evropski sklad za regionalni razvoj v okviru izvajanja kohe-
zijske politike 2007–2013 prispeval 3,5 milijona evrov. Kot 
pojasnjujejo na Družbi RS za ceste (DRSC), so sredstva 
namenjena za obnovo desetih objektov, med njimi je tudi 
most čez Savo v Podnartu, na katerih so gradbena dela veči-
noma že končana, projekt pa bo finančno in tudi formalno 
zaključen do konca letošnjega leta. Vrednost gradbenih del 
za vseh deset objektov znaša nekaj več kot štiri milijone 
evrov, pri čemer bo evropsko sofinanciranje kar 85-odstot-
no. Vrednost del pri obnovi mostu v Podnartu je nekaj manj 
kot štiristo tisoč evrov, dela so bila zaključena že lani. Nalo-
žba rekonstrukcije mostu, zgrajenega leta 1966, je obsegala 
njegovo celovito obnovo, razširitev z enostranskim pločni-
kom, obnovo javne razsvet ljave ter sočasno preureditev 
uvoza javne poti do industrijske cone Podnart.

Evropski denar za most v Podnartu

Inšpektorat RS za delo je januarja letos začel prekrškovni 
postopek zoper župana Globočnika v zvezi z imenovanjem 
Matije Žiberne na delovno mesto direktorja Komunale Rado-
vljica, konec avgusta pa je inšpektorica izdala odločbo, v kate-
ri je navedla, da je kot župan storil prekršek, ker ni zadržal 
izvajanja odločitve občinskega sveta in ponovno preveril kan-
didatovih delovnih izkušenj v postopku izbora Matije Žiberne 
za direktorja Komunale Radovljica. Ker tega ni storil, mu je 
kot odgovorni osebi pravne osebe Občine Radovljica izrekla 
globo v višini 450 evrov. O tem, ali Žiberna, ki je zdaj že tre-
tje leto direktor Komunale Radovljica, res izpolnjuje razpisa-
ne pogoje za vodenje javnega podjetja, so v postopku imeno-
vanja v začetku leta 2013 že razpravljali nekateri svetniki 
radovljiškega občinskega sveta. Na občinski upravi poudarja-
jo, da so izpolnjevanje pogojev kandidata preverili v kandida-
cijskem postopku, Žiberna pa, da je v skladu z razpisnimi 
zahtevami predložil pisno potrdilo delodajalca, Cestnega 
podjetja Kranj, da ima pet let delovnih izkušenj na vodilnem 
položaju z navedbo konkretnih del, ki jih je opravljal na delo-
vnem mestu operativni gradbeni inženir. Inšpektorica za delo 
je zaradi suma storitve kaznivega dejanja goljufije Gorenjsko 
gradbeno družbo prijavila policiji, župan Globočnik, ki se z 
obrazložitvijo inšpekcijske odločbe ne strinja, bo zoper odloč-
bo vložil zahtevo za sodno varstvo, nadzorni svet Komunale 
Radovljica pa je na nedavni seji sklenil, da bo od občine zah-
teval obrazložitev postopka in vpogled v dokumentacijo.

Inšpekcija meni, da bi moral župan sklep zadržati
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Marjana Ahačič

Marsikateremu od njih tak-
šen tabor predstavlja edino 
možnost preživljanja počit-
nic na morju. »Poletni tabor 
je ena izmed najbolj težko 
pričakovanih aktivnosti, ki 
jih organizira Center za 
socialno delo (CSD) Radov-
ljica. Že tretje leto smo ga 
organizirali v okviru aktiv-
nosti Dnevnega centra CSD 
Radovljica. Letos smo si za 
morske dogodivščine izbrali 
vzgojno-izobraževalni rekre-
acijski center v turističnem 
naselju Materada pri Pore-
ču. Tabora se je udeležilo 
trideset otrok, starih od 6 do 
15 let, iz občin Radovljica, 
Bled, Bohinj, Gorje ter nekaj 
iz drugih delov Slovenije,« 
je povedala Anja Slekovec. 
Počitnikarje so spremljale 
strokovne delavke in sodela-
vke CSD Radovljica ter tri 
prostovoljke. »Tudi letos 
smo pripravili zelo struktu-
riran program aktivnosti, ki 
otrokom omogoča tudi ose-
bnostno rast, vendar s pou-
darkom preživljanja prijet-
nih počitnic na morju. Pes-
ter program je otrokom 
nudil možnost ustvarjanja, 

udejstvovanja in sodelovan-
ja na različnih področjih. 
Otroci so sodelovali pri jut-
ranji telovadbi, vnaprej 
načrtovanih aktivnostih, 
organizirali smo tematske 
in ustvarjalne delavnice, 
predvsem pa so uživali ob 
kopanju v morju, raziskova-
nju morske obale in igrah 
na plaži. Nekateri otroci so 
izboljšali svojo plavalno teh-
niko, spet drugi so izgubili 
strah pred vodo in se učili 
plavanja. Kot vsako leto pa je 
bil tudi letošnji hit na plaži 
izdelovanje zapestnic iz 
gumic, perlic ter volne,« 
poletne dogodivščine na 

morju opisuje Anja Sleko-
vec.
»Vsak dan smo imeli tudi 
dve ustvarjalni delavnici. 
Poleg tematskih delavnic, 
kot so plesno-pevska, gleda-
liška, športna, umetniška, 
kjer so vsak dan pripravljali 
ter vadili svoje točke za zad-
nji večer, so med drugim 
sami izdelali tudi razgledni-
ce in jih poslali staršem, pri-
jateljem in donatorjem. 
Tudi večeri so bili pestri: 
zavod Enostavno prijatelji 
nam je pričaral pravo gusar-
sko vzdušje, pomerili smo 
se v igrah brez meja, med 
sprehodom v Poreč smo se 

ustavili tudi v zabaviščnem 
parku. Zadnji večer pa so vsi 
otroci pripravili čudovit 
dogodek, kjer so pokazali 
svoje sposobnosti in vešči-
ne, ki so jih vztrajno © pilili©  
ves teden.«
Pri izvedbi tabora jim vsako 
leto z donatorskimi sredstvi 
pomagajo številna podjetja 
iz lokalnega okolja, nekateri 
pa na pomoč priskočijo z 
materialnimi donacijami. 
»Nasmejani obrazi in iskri-
ce v očeh otrok so največja 
nagrada in spodbuda, da se 
bomo organizacije poletne-
ga tabora lotili tudi prihod-
nje leto.«

Tudi letos počitniški tabor
Center za socialno delo Radovljica je tudi letos organiziral poletni tabor, namenjen otrokom, ki odraščajo 
v rejniških družinah in družinah, ki same ne zmorejo ustrezno poskrbeti za vsestranski razvoj otrok. 

Otroci vsako leto težko pričakujejo poletni počitniški tabor.

Marjana Ahačič

Krajevna organizacija Zdru-
ženja borcev za vrednote 
NOB Radovljica je pripravi-
la slovesnost, posvečeno 
spominu na borce, ki so 
skupaj z narodnim herojem 
Jožetom Gregorčičem 
pokopani v grobnici v Graj-
skem parku. Skupina parti-
zanov je namreč 9. septem-
bra 1942 padla v zasedo. 
Padlo jih je 28, 12 so jih 

ujeli, 18 se jih je rešilo. Po 
vojni so posmrtne ostanke 
borcev, ki so padli na Jelovi-
ci, odkopali, ter tiste, za 
katere so dobili soglasja 
svojcev, in neidentificirane 
borce, pokopali v grobnici 
ob hotelu Grajski dvor v 
Radovljici. Zaradi gradnje 
nove stavbe so ostanke leta 
1960 spet odkopali in pre-
nesli na sedanje mesto, v 
grobnico z obeliskom v 
Grajskem parku.

Na tradicionalni slovesnosti, 
ki jo je tako kot vsako leto 
tudi letos 9. septembra pri-
pravila radovljiška krajevna 
organizacija Združenja bor-
cev za vrednote NOB, so 
nastopili Pihalni orkester 

Lesce, pevski zbor Triglav, 
sopranistka Janja Hvala in 
harmonikar Jernej Valant 
ter recitatorji Andrej Kokot, 
Rija Jamnik in Suzana 
Adžič, ki je prireditev tudi 
vodila.

Spominska slovesnost  
ob grobnici borcev

Krajevni odbor Združenja borcev za vrednote NOB 
Radovljica je tudi letos 9. septembra ob grobnici borcev 
pripravil spominsko slovesnost. / Foto: Primož Pičulin

Venec so na grobnico položili Tone Kapus, predsednik 
radovljiške območne organizacije, Dane Korošec, 
predstavnik krajevne organizacije, in Aleksander Klinar, 
predsednik območne organizacije Združenja borcev za 
vrednote NOB Jesenice. / Foto: Primož Pičulin

Tole pišem za vse tiste, ki 
pravijo, da se pri nas nič ne 
da doseči, da je vse brez 
pomena, da nima smisla ... 
Vse se da, samo ideja mora 
biti prava, za isto mizo se 
morajo usesti pravi ljudje in 
© pognati ©  zdravo kmečko 
logiko.
Ker sem kot oče tretješolke 
© vpet©  v šolske poti, zraven 
sem pa še aktiven v svetu 
staršev, sem se zelo zavzemal 
(in se še) za varno pot v šolo. 
Ker se kultura ustavljanja na 
prehodih za pešce zelo počasi 
dviga in vozniki zelo neradi 
(vedno več je izjem) ustavlja
jo, smo nekateri starši začeli 
pristojne opozarjati na pre
hod za pešce pri igrišču za 
tenis. 
Zato so se letos na občini 
odzvali tako, da so v cestišče 
vgradili lučke ter s tem zelo 
pritegnili pozornost vozni
kov, ki sedaj tam pridno 
ustavljajo in dajejo prednost 
pešcem. Hvala tudi policistu 
Alešu Paplarju za veliko 
angažiranost.
Prav tako je bila problema
tična pot čez Oblo gorico, od 
zdravstvenega doma proti 
šoli. Pot je bila zelo strma in 
jeseni (mokro listje) ter pozi
mi (sneg, led) zelo nevarna. 
Še zlasti po lanskem žledolo
mu, ko se je poškodoval asfalt 
pri spravilu lesa. Samo Ma
tjažu Zalokarju in drugim s 
Komunale Radovljica se 
imamo zahvaliti, da je bila 
pot čez Oblo gorico to zimo 
tako lepo prehodna. Nato pa 
je občinski svet (na pobudo 
Jerneja Kolmana) sprejel 
proračun, v katerem je bila 
zajeta tudi obnova celotne 
poti okoli Oble gorice. 
Na spomladanskem sestanku 
sveta staršev, kjer sta bila 
prisotna tako policist Aleš 
Paplar kot župan Ciril Glo
bočnik, pa smo se dogovorili, 
da se do septembra uredi 
© varna pot © , kar je bilo 
(mogoče še ne čisto do kon
ca) tudi narejeno.
Pa še za konec. V tej zgodbi 
so sodelovali župan Globoč
nik, policist Paplar, občinski 
svetnik Kolman, uslužbenec 
komunale Matjaž Zalokar, 
ravnateljica OŠ A. T. Linhar
ta Zlata Rejc ter mnogo ljudi 
v ozadju, ki so primaknili 
svoj kamenček k tej zgodbi. 
V imenu naših otrok hvala 
vsem in vsakemu posebej.
Vse se da, če se le hoče.

Lep pozdrav

Ervin Bec

Res, čisto res

V Deželnih novicah z dne 4. 
9. 2015 je g. Franc Reš nedo
s ledno obveščal  bralce. 
Navajanje neresničnih ali 
zgolj delnih informacij pa 
pomeni (ne)nenameren pos
kus © dvomljivega©  vplivanja 
na javnost. Uvodoma g. Reš 
zamenjuje izvajanje storitev 
v javnem interesu z © javnos
tjo© , h kateri se očitno prište
va. Morda ni zanemarljivo 
dejstvo, da kar nekaj izpos
tavljenih članov © civilne ini
ciative©  (CI) v nasprotju s 
predpisi zavrača storitve ali 
niti nimajo naprav. Kako ob 
tem sploh lahko nekdo tako 
lahkotno razpravlja o tem 
področju? Kakorkoli – raz
logov za popolno spremem
bo sistema ni utemeljil še 
nihče.
Podpisi CI na spletu ob pet
sto tisoč kurilnih napravah v 
RS predstavljajo le 1,5 %, 
medtem ko večina državlja
nov v javnomnenjskih razis
kavah (2012 in 2015) izraža 
povsem drugačna stališča.
Dalje praktično vsa strokov
na javnost v RS utemeljuje 
drugačna stališča: predstavi
tev mnenj v DZ 15. 5. 2015 
(inštalaterji, pečarji, SZPV, 
dimnikarji, gasilci), Inženir
ska zbornica Slovenije, drža
vni svet v aprilu 2015 in 
računsko sodišče.
Dr. Rajko Pirnat pojasnjuje, 
»da tako obsežna liberaliza
cija, kot je bila narejena z 
ukinitvijo statusa javne gos
podarske službe, pomeni res
no zanemarjanje javnega 
interesa«. Tudi dr. Jože 
Mencinger zaključuje, »da 
na primerjavah slovenske 
ureditve dimnikarstva s pra
vno ureditvijo v sedmih 
evropskih državah ne kaže, 
da je z našo koncesijsko ure
ditvijo kaj narobe in da bi jo 
bilo treba na hitro bistveno 
spremeniti«.
Kaj ko bi že iz osebnih razlo
gov lahko izbirali npr. polici
sta, inšpektorja ali uslužben
ca na upravni enoti. Ali ne 
bi to vodilo v odločanje po 
© všečnosti©  in © poznanstvih© ? 
Dimnikarska služba vendar
le skrbi za požarno, okoljsko 
in zdravstveno varnost.
Trenutnega predloga zakona 
ni mogoče oceniti, saj manj
kajo vsaj še štirje podzakon
ski akti. Zakon je v temeljih 
neustaven (dr. R. Pirnat), 
namesto celovitega sistema 
pa gre le za kompromis med 
več idejami. Zakona ni 
mogoče izvajati, saj zahteva 
80–100 zaposlenih na MOP, 
dodatne finančne vire, od 
države/občin več nalog in 
inšpektorjev, odgovornost pa 
nalaga državljanom.
Z g. Rešem se strinjava o 
potrebnosti izboljšav, vendar 
trenutni predlog pomeni 
nazadovanje. Obstoječi sis

Le skrbno 
načrtovane 
izboljšave

Mnenja
tem je nujno podaljšati in 
nemudoma resno pristopiti k 
izboljšavam oz. pripravi 
novih predpisov. Nedodelan, 
tržni model prinaša le nepo
pravljivo škodo (dr. B. 
Mulec).

Simon Dovrtel, 
predsednik Sekcije 

dimnikarjev OZS
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Marjana Ahačič

Kot kaže, bo Radovljica po 
petih letih gradnje v središ-
ču mesta vendarle dobila 
Vurnikov trg. Za zdaj še 
brez knjižnice, a bosta po 
zagotovilu župana Cirila 
Globočnika že kmalu 
dokončani komunalna opre-
ma in zunanja ureditev, kar 
bo investitorju omogočilo 
pridobitev uporabnega 
dovoljenja za stanovanj-
sko-poslovne objekte še 
pred koncem leta, soseska s 
93 stanovanji in 23 poslovni-
mi prostori pa naj bi v pri-
hodnjem letu vendarle zaži-
vela. Investitor, družba Peri-
na, d. o. o., na spletni strani, 
namenjeni prav prodaji sta-
novanj in poslovnih prosto-
rov v treh novih objektih na 
Vurnikovem trgu, celo 
obljublja vselitev že za to 
jesen.
Sosesko so začeli graditi že 
leta 2010, a se je gradnja po 
dobrih treh letih zaradi ste-
čaja loškega Tehnika za sko-
raj leto dni ustavila in se 
decembra lani spet začela. 
»Nekaj škode na objektih je 
zaradi prekinjene gradnje 
seveda bilo, a nič takšnega, 
česar ne bi bilo mogoče pop-
raviti,« zatrjuje Simon Zore, 
direktor podjetja Perina. 
»Nekateri podizvajalci niso 
kvalitetno opravili svojega 
dela, zato je bilo treba naj-
prej sanirati njihovo delo, 
nato je šla gradnja naprej.« 

Po izgradnji bo soseska na 
skupni površini več kot deset 
tisoč kvadratnih metrov pos-
tala novo mestno središče. 
»Soseska je vključno s knjiž-
nico sestavljena iz štirih 
objektov in podzemne gara-
že s 321 parkirnimi mesti. 
Poleg parkirišč v garaži bodo 
v okviru komunalne uredit-
ve zgradili tudi več kot sto 
zunanjih javnih parkirnih 
mest,« pojasnjuje Zore.
Kot še pravi Zore, so nekaj 
stanovanj že prodali, sicer 
pa pričakujejo dokaj veliko 
zanimanje za nakup stano-
vanjskih in poslovnih pros-
torov. »Prepričan sem, da 
gre za ta hip najboljšo loka-
cijo v Sloveniji, zato pričaku-
jemo kupce od vsepovsod, 
glavnino pa z Gorenjske in 
iz Ljubljane.« Cene za okoli 
75 kvadratnih metrov veliko 
stanovanje se gibljejo okoli 
150 tisoč evrov. 
Kupcem bo z ugodnimi kre-
diti pomagala Gorenjska 
banka. »Investitor, družba 
Perina, je po stečaju škofje-
loškega SGP Tehnika pre-
vzela odgovornost za dokon-
čanje izgradnje soseske, 
Gorenjska banka pa je zago-
tovila sredstva za financira-
nje. Učinkovita prodaja nep-
remičnin, ki pomeni popla-
čilo naših terjatev do investi-
torja, je tako tudi v našem 
interesu. Pričakujemo, da 
bo zanimanje za stanovanja 
na Vurnikovem trgu zaradi 
dobre lokacije in kakovostne 

gradnje precejšnje, spodbu-
do k nakupu pa bo kupcem 
predstavljala tudi možnost 
res ugodnega kreditiranja,« 
je pojasnil Bojan Likar z 
Gorenjske banke.
A medtem ko se večmilijon-
ska investicija v tri stano-
vanjsko-poslovne objekte 
vendarle bliža zaključku, 
stavba knjižnice ostaja v fazi 
betonskega ogrodja. »Jeseni 
bosta dokončani komunalna 
oprema in zunanja ureditev, 
dela potekajo po načrtih. 
Investitor bo tako lahko pri-
dobil uporabno dovoljenje 
za stanovanjsko-poslovne 
objekte. Računam, da bo 
pretežni del projekta, ki je 
zastal po stečaju Tehnika, 

konec leta vendarle zaklju-
čen, in bo soseska v prihod-
njem letu že zaživela,« je 
optimističen župan Ciril 
Globočnik. »Nadaljevanje 
gradnje nove knjižnice pa 
bo odvisna od pridobitve 
nepovratnih sredstev – 
konec avgusta je ministrica 
za kulturo ob njenem obis-
ku v Radovljici povedala, da 
so sredstva za sofinanciran-
je javne kulturne infrastruk-
ture v prihodnjih dveh letih 
odvisna od sprejema zakona 
o zagotavljanju sredstev za 
nekatere nujne programe v 
kulturi. Občina bo za dokon-
čanja naložbe gradnje knjiž-
nice potrebovala še približ-
no 2,5 milijona evrov.«

Začeli s prodajo stanovanj
Poleti so začeli s prodajo 93 stanovanj in 23 poslovnih prostorov v treh objektih na nastajajočem 
Vurnikovem trgu. Knjižnico bo občina gradila, ko bo za to veliko investicijo pridobila sofinancerja.

Simon Zore, direktor družbe Perina, v najvišji etaži enega 
od treh večstanovanjskih objektov, za katere že imajo 
tablice z naslovom: Vurnikov trg 2, 3, 3a in 4 / Foto: Gorazd Kavčič

Kaja Beton

Promocijski vodnik po res-
tavracijah in gostilnah Oku-
sov Radol© ce je izdal in zalo-
žil Turizem Radovljica. 
Katalog manjšega formata, 
ki so ga izbrali zaradi prak-
tičnosti in uporabnosti vod-
nika, je dvojezičen in ima 

kar šestdeset stani. V njem 
je predstavljenih vseh deset 
gostinskih lokalov v združe-
nju, zainteresirani lokalni 
pridelovalci sadja, zelenjave 
ter dve čokoladnici in kuli-
narične prireditve. Poseb-
nost vodnika so recepti za 
priljubljene jedi, ki so jih 
zaupali kuharji vključenih 
gostišč.

Prav te dni se Okusi Radol© ce 
v sodelovanju s Turizmom 
Radovljica in radovljiško 
obrtno zbornico predstavlja-
jo tudi na Jesenskem sejmu 
v Celovcu, pretekli teden pa 
so se skupaj predstavili sku-
pini novinarjev v Gostilni 
Kunstelj. Povezali so se tudi 
s Čebelarsko zvezo pri praz-

novanju Festivala medu in 
Dneva medu v kulinariki, 
saj v teh dneh, nekateri pa 
še vse do konca meseca, 
ponujajo posebne medene 
menije. Seveda pa je to šele 
ogrevanje na dogodek konec 
oktobra in na mesec novem-
ber, ko bodo tudi letos prip-
ravili lokalne menije po 
enotni ceni.

Prvi kulinarični 
vodnik po občini
Restavracije in gostilne, združene v Okuse 
Radol'ce, so letošnjo jesen posebno aktivne. Z 
medenimi meniji se pridružujejo Festivalu medu, 
predstavljajo se na sejmih, luč pa je ugledal tudi 
prvi kulinarični vodnik po občini.

Te dni se Okusi Radol'ce v sodelovanju s Turizmom 
Radovljica in radovljiško obrtno zbornico predstavljajo na 
Jesenskem sejmu v Celovcu.

Marjana Ahačič

Turistično društvo Mošnje 
ta konec tedna pripravlja že 
osme Mošenjske dneve. 
Prireditev se je začela že 
danes dopoldan, ko so na 
osnovni šoli Mošnje pripra-
vili otroške delavnice na 
temo zelišč, ob 18. uri pa v 
kulturnem domu organizi-
rajo še predavanje o zeliš-

čih in ogled razstave učen-
cev z druženjem in pogosti-
tvijo ob čaju. Prireditev se 
bo nadaljevala jutri, v sobo-
to, ko bodo od 12. ure nap-
rej za obiskovalce pripravili 
predstavitve izvirnih doma-
čih jedi, otroške delavnice, 
družabne igre, vodene 
oglede muzeja, stojnice z 
domačimi izdelki in bogat 
srečelov.

Danes se začenjajo 
Mošenjski dnevi
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SVETOVANJE, IZDELOVANJE, MONTAŽA IN SERVIS

SENČILA ASTERIKS d.o.o. 
Cesta na Loko 2, 4290 Tržič, Slovenija

T: 04 59 55 170
G: 041 733 709

E: info@asteriks.net

Obiščite nas v našem  
razstavnem salonu.

 tende - markize
 žaluzije - zunanje in notranje

 rolete  panelne zavese
 komarniki  screen roloji  roloji
 rolo garažna vrata  plise zavese

www.asteriks.net

SVET SENČIL
 tende - markize

 žaluzije (zunanje in notranje)
 rolete   panelne zavese

 komarniki   screen roloji  roloji
 rolo garažna vrata   plise zavese

Svetovanje, izdelovanje,  
montaža in ServiS

Peter Rozman s.p.
Cesta na Loko 2, 4290 Tržič, Slovenija

T: +386 (0)4 59 55 170
T/F: + 386 (0) 4 59 55 177

G: +386 (0)41 733 709
E: info@asteriks.net

obiščite nas v našem razstavnem salonu.

®

www.asteriks.net

Fotografski natečaj: Dogodki v občini Radovljica

Kolona kolesarjev, avtorica Vida Markovc

Marjana Ahačič

»Izvedeli smo ogromno 
novega, veliko smo se nauči-
li,« je z doseženim zadovolj-
na učiteljica Maja Tolo, ki je 
projekt pripravila in ga tudi 
uspešno vodila. »Na Reuni-
onu imajo zelo skopo opre-
mljene učilnice. Temperatu-
ra se včasih v njih povzpne 
tja do štirideset stopinj Cel-
zija, pa se še zmeraj učijo. 
Italijani, ki smo jih spozna-
li, so pri pouku obuti v čev-
lje, za kosilo oziroma malico 
pa večinoma jedo le pice. V 
šoli v Talinu zelo spoštujejo 
tradicijo: vezejo, šivajo, rez-
barijo. Ponosni so na svojo 
državo in ob praznikih v 
šolo tako učenci kot učitelji 
pridejo oblečeni v narodne 
noše. V Lizboni pa se s kar-
ticami ob prihodu v šolo in 
odhodu iz nje registrirajo 
učenci in ne učitelji, tako 
kot pri nas. Zaradi varnosti 
...« niza zanimive vtise o 
drugačnosti, ki jih je nabrala 
v zadnjih dveh letih. Pravi, 
da je zadovoljna, ker so ugo-
tovili, da je med učitelji in 
učenci, ki so sodelovali v 
projektu, vendarle bistveno 
več tistega, kar jih povezuje, 
kot malenkosti, ki so v dolo-
čenem okolju nekaj povsem 
običajnega, druge pa nema-
lo začudijo.
»Dve leti smo res intenzivno 
delali. Kot posebno privlač-
ne in uporabne v izobraže-
valne namene so se med 
drugim pokazale tako ime-
novane kulturne škatle, ki 
smo jih pošiljali drug druge-
mu. V slovensko smo dali 
kurenta, solni cvet, belo-

kranjsko pisanico, potični-
co, idrijsko čipko, dražgoški 
kruhek maketo kozolca in 
slovensko zastavo ter vse to, 
skupaj z zapisanimi pojas-
nili, seveda, poslali vrstni-
kom v svet, mi pa smo podo-
bne pakete z drugačno vse-
bino dobivali od drugih.« 
Skupaj so pripravili tudi 
devetjezično kuharsko knji-
go z okoli sto recepti ter 
miniaturni devetjezični slo-
var z osnovnimi besedami 
in frazami, pa knjigo starih, 
skoraj pozabljenih iger ... 
Konec maja so se učitelji iz 
vseh držav udeleženk srečali 
v Radovljici, kjer so skupaj 
pisali zaključno poročilo. 
»Čudovito je tukaj, vzdušje 

je zelo prijateljsko, z vesel-
jem se seznanjamo s sloven-
sko kulturo,« so bile nad 
izkušnjo navdušene učitelji-

ce iz daljnega Reuniona, 
Babette Queland de Saint 
Pern, Nadine Enguerand in 
Iozefina Parthenay. »Zani-

mivo je obiskovati šole in 
spoznavati drugačne siste-
me, odkrivati tuje dežele in 
okušati hrano, ki ni takšna 
kot doma. A v osnovi ima-
mo pravzaprav veliko skup-
nega, kar je tudi eno od 
pomembnih spoznanj, ki so 
plod našega druženja,« so 
zatrdile.
Vsi učitelji, udeleženci sre-
čanja v Radovljici, so s seboj 
prinesli tipične jedi, ki so jih 
nato drug drugemu ponudi-
li na skupnem zajtrku v šoli. 
Učiteljice z Reuniona so pri-
nesle pasijonko in zmajevo 
sadje, pitaya mu rečejo na 
otoku, ter džem iz češnjevih 
guav. Da je bila ponudba 
hrane tisto jutro še bogatej-
ša, pa sta poskrbeli tudi 
Milica Fetić in Snežana 
Angelova, ki sta na radovlji-
ški osnovni šoli zaposleni 
kot čistilki. Prva je pripravila 
okusne, prave bosanske 

baklave, druga pa kiflice, 
rogljičke, ki so se kar topili v 
ustih.
Maja Tolo je po eni strani 
zadovoljna, da so projekt 
uspešno zaključili, po drugi 
strani pa pravi, da ji je žal, ker 
stiki s sodelujočimi šolami 
poslej verjetno ne bodo več 
tako intenzivni, kot so bili 
zadnji dve leti. Kljub temu 
bodo vsaj z nekaterimi part-
nerji v projektu še sodelovali; 
prav gotovo z zagrebško 
osnovno šolo Ivan Gundulić, 
s katero so podpisali celo listi-
no o pobratenju. In če se je 
projekt Comenius (Vseživ-
ljenjsko učenje), financiran z 
evropskimi sredstvi, iztekel, 
radovljiška šola izobraževal-
ne aktivnosti nadaljuje prek 
projekta Erazmus plus. Upa-
jo, da bodo izkušnje tudi v 
prihodnje lahko nabirali v 
dobro pripravljenih medna-
rodnih projektih.

Spoznavali bogastvo 
drugačnih kultur
Na radovljiški Osnovni šoli A. T. Linharta so pravkar zaključili dveletni projekt, prek katerega so 
spodbujali zdrav način življenja in socialni čut ter razvijali medkulturne kompetence. Povezali so se z 
različnimi dobrodelnimi ustanovami, raziskovali svojo kulturo ter države in kulture šol, s katerimi so 
bili del skupnega projekta – to so šole iz Avstrije, Italije, Francije, Hrvaške, Estonije, Portugalske ter z 
otoka Reunion v Indijskem oceanu. Organizirali so učne ure na prostem, zbirali kuharske recepte, 
raziskovali stare igre in podobno. 

Babette Queland de Saint Pern, Nadine Enguerand in Iozefina Parthenay z daljnega 
Reuniona

Učiteljica Maja Tolo, ki je projekt pripravila in ga dve leti 
tudi vodila.

Milica Fetić in Snežana Angelova, ki sta prispevali svoj 
delček k bogatemu mozaiku različnih kultur.

»Na Reunionu imajo zelo skopo opremljene 
učilnice. Temperatura se včasih v njih povzpne 
tja do štirideset stopinj Celzija, pa se še zmeraj 
učijo. Italijani so pri pouku obuti v čevlje, za 
kosilo pa večinoma jedo le pice. V šoli v Talinu 
zelo spoštujejo tradicijo: vezejo, šivajo, rezbarijo, 
ob praznikih pa v šolo tako učenci kot učitelji 
pridejo oblečeni v narodne noše. V Lizboni  
pa se s karticami ob prihodu v šolo in odhodu  
iz nje registrirajo učenci in ne učitelji, tako kot 
pri nas ...«
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Občina Radovljica je nam-
reč v zadnjih treh letih zago-
tovila sredstva za menjavo 
strehe in stavbnega pohištva 
ter obnovo fasade. Skupna 
vrednost izvedenih del zna-
ša približno 325 tisoč evrov, 
od tega je občina zagotovila 

kar 85-odstotno sofinancira-
nje iz kohezijskega sklada.
Podružnična šola Begunje, 
ki so jo zgradili pred skoraj 
štiridesetimi leti, od leta 
2003 deluje v okviru OŠ F. 
S. Finžgarja Lesce, pred tem 
je sodila v okvir radovljiške 
osnovne šole. Na šoli poteka 
pouk na razredni stopnji, 

kar pomeni, da jo v tem šol-
skem letu obiskuje 85 učen-
cev v petih oddelkih od prve-
ga do petega razreda, dvajset 
je bilo prvošolcev. »Spodbu-
dno za kraj in za šolo je, da 
se število učencev povečuje, 
čez dve leti bosta v Begun-
jah po dolgem času kar dva 
oddelka prvega razreda. 
Tega smo še posebno veseli, 
saj so odlični pogoji, ki jih 
zagotavljamo skupaj z usta-
noviteljem, Občino Radov-
ljica, namenjeni prav našim 
otrokom,« je na slovesnosti 
poudarila ravnateljica Emili-
ja Kavčič. »Od letošnjega 
leta imajo tako Begunje kot 
kraj lepšo zunanjo podobo 
šole, učenci in zaposleni pa 
boljše pogoje za delo. Ener-
getska sanacija pomeni tudi 
boljšo skrb za okolje.«
Kot še pravi Kavčičeva, v 
skladu z možnostmi skrbijo 
tudi za postopno obnavljan-
je notranjosti šolske stavbe. 
»Večji posegi, ki nas čakajo 
na sami šolski stavbi, pa so 
še ureditev pogojev za izva-
janje pouka, ko bosta na šoli 
dva oddelka prvega razreda, 

obnova dotrajanih sanitarij 
za učence in obnova močno 
dotrajane asfaltne prevleke 
na šolskem igrišču.«
Župan Ciril Globočnik je 
obljubil, da bo občina poskr-
bela tudi za to in pohvalil 
sodelovanje šole pri obnovi. 
Občina Radovljica sicer izva-
ja projekte izboljšanja ener-
getske učinkovitosti stavb v 
svoji lasti v sklopu lokalnega 
energetskega koncepta. Za 
njihovo izvedbo je v obdobju 

2013–2015 na dveh razpisih 
ministrstva za infrastruktu-
ro iz kohezijskega sklada 
pridobila približno dva mili-
jona evrov. Sicer pa so v 
občini Radovljica, kjer delu-
jejo štiri osnovne šole in še 
štiri podružnične, med prav-
kar končanimi šolskimi 
počitnicami opravili tudi 
precej vzdrževalnih del. 
Tako so v leški šoli in OŠ 
Antona Janše obnovili sani-
tarije, na Podružnični šoli 

Ljubno bodo še pred zimo 
uredili kotlovnico na lesno 
biomaso. Za obnove in 
investicijsko vzdrževanje 
šol Občina Radovljica sicer 
letos namenja skoraj osem-
sto tisoč evrov. Za naslednji 
razpis za sofinanciranje 
projektov izboljšanja učin-
kovitosti javnih stavb pa je 
predvidena energetska 
sanacija stavb vrtca v Rado-
vljici in Osnovne šole Sta-
neta Žagarja Lipnica.

Zaključili energetsko 
obnovo dveh šol
31. stran

Ravnateljica Osnovne šole F. S. Finžgarja Emilija Kavčič, predsednik sveta Krajevne 
skupnosti Lesce Jože Mlinarič in radovljiški župan Ciril Globočnik na slovesnosti ob 
zaključku energetske sanacije šole v Lescah / Foto: Gorazd Kavčič

Podružnična šola v Begunjah / Foto: Gorazd Kavčič
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Krajevne novice

Kaja Beton

Praznovanje Langusovih 
dni se je začelo že konec 
avgusta, največ prireditev pa 
se je zvrstilo med 4. in 6. 

septembrom. V petek so 
odprli razstavo likovnih del, 
ki so jih umetniki iz različ-
nih slovenskih krajev in tuji-
ne ustvarjali že teden prej. 
Odprtje razstave so obogatili 

glasbeni ustvarjalci iz vasi, 
predsednik krajevne skup-
nosti pa je podelil priznanja 
zaslužnim krajanom. Tokrat 
so bili nagrajenci Franc 
Eržen, Tončka Rozman in 
Jernej Potočnik. Prvi je vnet 
zagovornik ohranjanja tradi-
cije, pritrkovalec in že več 
mandatov aktiven član UO 
kulturnega društva ter član 
sveta Krajevne skupnosti, 
predvsem pa zanesljiv sode-
lavec pri organizaciji prire-
ditev v kraju. Tončka Roz-
man je priznanje prejela za 
nesebično pomoč pri skrbi 
za sočloveka, saj kot pod-
predsednica krajevne orga-
nizacije Rdečega križa in 
koordinatorka programa 
Starejši za starejše obišče 
marsikateri dom ter nudi 
oporo. Za izjemne dosežke 
na področju športa pa je pri-

znanje dobil Jernej Potoč-
nik, ki je zadnja tri leta igral 
odbojko za najboljši grški 
klub Olimpiakos, s katerim 
je kar trikrat osvojil naslov 
državnega prvaka in bil v 
sezoni 2011/2012 izbran v 
najboljšo šesterico grške 
lige. Odlične rezultate niza 
tudi v odbojki na mivki, kjer 
je letos že petič osvojil nas-
lov državnega prvaka.
V soboto so likovne delavni-
ce potekale zaradi dežja v 
Domu krajanov, kjer so 
otroci risali na majice, pred-
vsem fantje pa uživali ob 
izdelovanju malih letal. V 
šotoru na športnem igrišču 
so otroci, od tistih najmlaj-
ših pa do večjih, zavzeto 

risali mandale, poslikavali 
kamne in veje ter izdelovali 
vetrnice ter mobile. Glede 
na vreme je bil obisk prire-
ditve dober, saj se domačini 
niso ustrašili dežja, ki jih je 
v vseh 15 letih praznovanja 
Langusovih dni tokrat obis-
kal šele tretjič. Čeprav je bila 
nekoliko pod vprašajem 
izvedba popoldanskega otro-
škega teka, tudi mladih teka-
čev mokra proga ni pretira-
no motila. Sledili so jim še 
odrasli na Langusovem 
teku, ki je potekal po novi 
trasi in prvič v organizaciji 
domačega športnega druš-
tva. Tudi letos so se med 
tekači vseh generacij z dob-
ro udeležbo odzvali predv-

sem domačini, nekaj pa je 
bilo tudi tekačev od drugod. 
Za soboto predviden prsto-
met je bil prestavljen na 
nedeljo, ko je bil dopoldan 
organiziran tudi pohod čez 
Dobrave na razgledni Stovc 
nad Zalošami, zvečer pa 
kratka igrana predstava Gre-
šnik z razlogom. Zaključni 
prireditvi Langusovih dni 
sta bili v petek, 11., in sobo-
to, 12. septembra. V petek so 
se v Mežnariji zbrali ljubite-
lji literature, dan kasneje pa 
je domači pevski zbor Lipni-
ca pripravil še lep koncert ob 
vaški lipi skupaj s pevskimi 
zbori in skupinami iz 
Komende, Bistrice pri Trži-
ču in Trstenika.

Ustvarjali in tekli  
kljub dežju
Krajevnemu praznovanju v Kamni Gorici tokrat vreme ni bilo naklonjeno. 
Kljub deževni soboti pa so prireditve vse dni potekale v prijetnem in 
sproščenem vzdušju.

Letošnji nagrajenci Franc Eržen, Tončka Rozman in oče Jerneja Potočnika ter predsednik 
sveta KS Kamna Gorica Dušan Beton

Glede na vreme je bil obisk prireditve dober, saj se 
domačini niso ustrašili dežja, ki jih je v vseh 15 letih 
praznovanja Langusovih dni tokrat obiskal šele tretjič.

Odvajanje in čiščenje odpadne vode v porečju Zgornje Save in na območju Kranjskega in Sorškega polja

V Begunjah promet spet teče  
brez zastojev

1. sklop

Zaradi podaljšanja roka gradnje, do katerega je prišlo za-
radi mnogih nepredvidenih situacij, s katerimi se je izvaja-
lec srečal na terenu – od vdora vode, zahtevne strukture ze-
mljine, do spremembe tehnologije gradnje – so se dela, ki 
bi se po prvotnem planu sicer morala zaključiti pred polet
no turistično sezono, zavlekla v poletje. V zadnjih mesecih 

je izvajalec v glavnem izvajal dela v zgornjem, severovzho-
dnem delu naselja. Izvedel je asfalterska dela po izgradnji 
kanalizacije na odseku državne ceste ter navezujočih jav-
nih poteh, podvrtavanja v sklopu gradnje preostalega odse-
ka kanalizacijskega omrežja in elektroinštalacijska dela na 
črpališčih. Vse aktivnosti so bile zaključene do 31. avgusta. 
V nadaljevanju nas čakata še tehnični pregled in pridobi-
tev uporabnega dovoljenja, potem pa bo novo kanalizacijsko 
omrežje pripravljeno na priklope novih uporabnikov.
Poleg nove infrastrukturne pridobitve, ki je za Občino 
Radovljica, ki je vodila projekt, predstavljala tako veliko or-
ganizacijsko kot tudi finančno breme, pa smo hkrati v okvi-
ru projekta uspeli urediti precej odsekov občinskih cest ter 
državne ceste, uredili smo bankine in izvedli biotehnično 
ureditev. Verjamemo, da so po zaključku projekta njegovi 
rezultati v zadovoljstvo in korist vseh občanov naše Občine.
Projekt »Odvajanje in čiščenje odpadnih voda v porečju 
Zgornje Save in na območju Kranjskega in Sorškega polja 
– I. sklop« so sicer sofinancirali Kohezijski sklad Evropske 

unije, Republika Slovenija in sodelujoče Občine – poleg 
Občine Radovljica v tem projektu sodelujejo še Občina 
Jesenice, Občina Bohinj in Občina Žirovnica.

Operacijo delno financira
Republika Slovenija

Asfaltiranje po zaključku gradnje kanalizacije

V teh dneh potekajo še ureditvena dela na terenu

Izvedba podboja

Sekundarna usedalnika

V preteklih mesecih je gradnja novega kanalizacijskega omrežja v naselju Begunje povzročala veliko slabe volje, saj je bilo 
treba zaradi narave projekta velikokrat zapirati sicer precej prometno regionalno cesto skozi naselje. Tudi zato vam zdaj z 
veseljem sporočamo, da smo konec poletja zaključili z deli na terenu. V dogovoru z lastniki zemljišč v tem mesecu namreč 
urejamo le še zadnje podrobnosti v obliki ureditvenih del po sami gradnji. 

Operacijo delno financira Evropska unija in sicer iz Kohezijskega sklada. Operacija se izvaja v okviru Operativnega programa  
razvoja okoljske in prometne infrastrukture za obdobje 2007–2013, razvojne prioritete »Varstvo okolja – področje voda«,  

prednostne usmeritve »Odvajanje in čiščenje komunalnih odpadnih vod«
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Zanimivosti

9

Marjana Ahačič

Dela so se lotili učenci, ki so 
se odločili, da bodo v tem 
šolskem letu za obvezne 
izbirne vsebine izbrali pred-
meta načini prehranjevanja 
ter rastline in človek, ki jih 
vodita učiteljici Lidija Inti-
har in Mojca Čadež. Združi-
li so moči, se najprej odpra-
vili na šolski vrt, kjer so 
nabrali potrebne sestavine, 
nato pa v učilnico gospo-
dinjstva, kjer so začeli s pri-
pravo jedi.
Na jedilniku so bili: solata iz 
rdeče pese ter solata iz para-
dižnika in paprike, ohrovtov 
čips, bučni polpeti, krompir-
jev pire, zavitek z blitvo in 
skuto, blitva ter osvežilni 
jabolčno-skutni zavitek za 
sladico.
Kot sta povedali učiteljici, 
sta želeli učencem predv-
sem pokazati, da je zdrava 
hrana še kako okusna, če je 
pozorno pripravljena in lepo 
postrežena. »Povezovanje 
dveh predmetov zahteva 
sicer nekaj več energije, a je 
po drugi strani delo zato bolj 
zanimivo, skupina desetih 
učencev pa ravno prav velika 
za takšen projekt,« je pove-
dala Lidija Intihar.
Mladi kuharji so pri pripravi 
jedi več kot očitno uživali, 
nato pa so vse, kar so skuha-
li, tudi z veseljem pojedli. 
Številni med njimi so pove-
dali, da bodo nekatere jedi, 
ki so se jih naučili priprav-

ljati v šoli, skuhali tudi 
doma in jih ponudili dru-
gim družinskim članom. 
»Veseli smo, da imamo ob 
šoli tako bogat in lepo vzdr-
ževan zelenjavni vrt, in ško-
da bi bilo, da ga ne bi izkori-
stili,« je povedala učiteljica 
Mojca Čadež. »Zelenjava, ki 
smo jo prinesli z vrta, je 
zdrava, predvsem pa zelo 
okusna. Tega se zavedajo 
tudi učenci.«
Ko je bilo kosilo pripravlje-
no, so kuharji s posebnim 

veseljem posegali po bučnih 
polpetih, zato dodajmo še 
recept za pripravo te okusne 
jedi. Potrebujemo kilogram 
zelenih bučk, 200 gramov 
korenčka, 200 gramov sira, 
dva stroka česna, dve čebuli, 
dve jajci, drobtine, nasekljan 
peteršilj ter sol in poper. 
Bučke naribamo in posoli-
mo. Pustimo jih stati pet 
minut, nato jih odcedimo. 
Dodamo jim nasekljano 
čebulo in česen, nariban sir, 
jajce, nariban korenček, 

nasekljan peteršilj in poper. 
Z rokami dobro premeša-
mo. Dodamo drobtine, toli-
ko, da masa ni premokra, da 
bomo lahko oblikovali pol-
pete. Pustimo stati od 10 do 
15 minut. Medtem pečico 
ogrejemo na 200 stopinj 
Celzija. Z roko oblikujemo 
ploščate polpete in jih zlaga-
mo na pekač, obložen s 
papirjem za peko. Pečemo 
jih od 20 do 30 minut oziro-
ma toliko časa, da lepo poru-
menijo. Pa dober tek!

S šolskega vrta 
naravnost v kuhinjo
Učenci sedmih in osmih razredov so iz zelenjave, ki so jo nabrali na šolskem vrtu, skuhali imenitno 
kosilo. Zdravo, okusno pa še prijetno na pogled.

Karin in Ema z zelenjavo, ki so jo nabrali na vrtu 

Fantje so se lotili zahtevne priprave slastnega ohrovtovega 
čipsa ... / Foto: Gorazd Kavčič

... medtem ko je Anja ob pomoči učiteljice Mojce Čadež 
rezala papriko in paradižnik za solato. / Foto: Gorazd Kavčič

Na kosilo so povabili tudi Aleša Jezerška, ki skrbi za šolski vrt. / Foto: Gorazd Kavčič

Takole so videti okusni bučni polpeti. / Foto: Gorazd Kavčič
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Člani društva 
izgnancev na izletu
Obiskali so Doberdob, Foljano, Kostanjevico nad 
Novo Gorico in Solkan. 

Izletniki na Doberdobu

8. TRADICIONALNI MOŠENJSKI DNEVI

18. in 19. SEPTEMBER 2015
KULTURNI DOM MOŠNJE

VABILO
Turistično društvo Mošnje vas vabi na

DVODNEVNO DOGAJANJE NA 
MOŠENJSKIH DNEVIH

PETEK, 18. septembra, dopoldan in ob 18. uri
 dopoldanske otroške delavnice v OŠ Mošnje na 

temo zelišč
 ob  18. uri predavanje o zeliščih
 kulturni program ob ogledu razstave učencev 

Podružnične šole Mošnje
 druženje in pogostitev ob čajanki

SOBOTA, 19. septembra, od 12. ure dalje
 predstavitev izvirnih domačih jedi
 otroške delavnice in zabaviščni park
 družabne igre 
 vodeni ogledi muzeja
 stojnice z domačimi izdelki
 BOGAT SREČELOV

VLJUDNO VABLJENI 
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Ivanka Korošec

Konec avgusta so se člani 
Društva izgnancev KO Rado-
vljica podali na pot. Njihov 
predsednik Tone Pristov jim 
je organiziral odličen izlet. 
Odpeljali so se po primorski 
cesti proti Italiji. Že med vož-
njo so se seznanili z veličast-
nim spomenikom žrtvam 
prve svetovne vojne na Dober-
dobu. Doberdob je bil 
med prvo svetovno vojno pri-
zorišče krvavih bojev. Naselje 
je bilo skoraj v celoti poruše-
no, saj je prek Doberdobske 
planote potekala avstroogrs-
ka  obrambna  linija  soške 
fronte. Dogodke tistega časa 
je  pisatelj   Prežihov 
Voranc  opisal v roma-
nu Doberdob. Tu stoji najve-
čji italijanski vojaški spome-
nik in eden največjih na sve-
tu. Kostnica je posvečena več 
kot sto tisoč padlim na kraš-
kem delu soške fronte med 
prvo svetovno vojno. Dokon-
čana je bila leta 1938, nareje-
na pa je kot veličastno stopni-
šče, ki je sestavljeno iz 22 
velikih stopnic, na vrhu kate-
rih stojijo trije visoki kamniti 
križi in kapelica.
Poklonili so se spominu pad-
lim in odšli naprej skozi Fol-
jano, kjer je pokopališče 
14.550 avstroogrskih vojakov. 

Posmrtne ostanke so prene-
sli iz bližnjih opuščenih voja-
ških pokopališč. 
Obiskali so tudi Kostanjevico 
nad Novo Gorico, kjer je gro-
bnica Burbonov, zadnje 
francoske kraljeve družine. 
Razlog, da so francoski vla-
darji izbrali Gorico, je bil ver-
jetno milo goriško podnebje, 
pa tudi strah Karla X., da bi 
zbolel za kolero, ki je takrat 
razsajala po Evropi, v Gorici 
pa je ni bilo. Sedemnajst dni 
po prihodu v Gorico pa je 
79-letni  Karel X.  umrl prav 
za kolero – kot edina žrtev 
epidemije tistega časa v 
Gorici. Ko je bolan ležal in 
umiral, je skozi okno svoje 
sobe gledal na Kostanjevico. 
Izrazil je željo, da bi ga poko-
pali v tej samostanski cerkvi-
ci in tako je Karel X. edini 
francoski kralj, ki je pokopan 
zunaj Francije, in edini kralj, 
ki je pokopan v Sloveniji. Ob 
njem so pokopani tudi drugi 
člani te družine. 
Izletniki so se popeljali še 
po ulicah Nove in Stare 
Gorice in se ustavili v Solka-
nu, kjer jih je čakalo dobro 
kosilo. Imeli so se zelo lepo 
in izrekajo zahvalo predsed-
niku za organizacijo izleta 
ter mu polagajo na srce, naj 
tudi drugo leto ne pozabi 
nanje.
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Pred zadnjo tekmo za sve-
tovni pokal v Švici imate 
lepo izhodišče. Z ekipo ste 
prvi, med posamezniki ste 
na drugem mestu.
»Pred zadnjo tekmo smo si 
nabrali nekaj prednosti, a ne 
smemo tega vzeti preveč 
lagodno in že vnaprej raz-
mišljati, da je prvo mesto 
rezervirano za nas. Če bomo 
šli prelahko v tekmo, nas 
lahko drago stane. Sam pri-
čakujem spet eno zanimivo 
tekmo, napeto vse do zad-
njega skoka.«

Dosedanji višek sezone je 
bil pred tekmo v Avstriji, 
Evropsko prvenstvo, kjer ste 
pokazali visoko formo.
»Evropsko prvenstvo v Bol-
gariji je bilo eden prioritet-
nih ciljev dolge in naporne 
sezone. Dva preostala cilja 
sta še vojaško in civilno sve-
tovno prvenstvo. V Bolgariji 
je bila konkurenca zelo 
močna. Kot se je na koncu 
pokazalo, smo formo res 
dobro ujeli. Psihično smo 
bili zelo stabilni, brez nepo-
trebnih nihanj.«

V ekipni razvrstitvi je dve 
seriji pred koncem že kaza-
lo, da ste neulovljivi. Padal-
stvo je nepredvidljivo, ekipi 
se je zalomilo v sedmi seriji 
in v zadnji, odločilni je bilo 
spet vse odprto.
»Rusi so se nam povsem 
približali in v zadnji seriji je 
bil pomemben vsak centi-
meter. Na srečo smo bili mi 
bolj natančni in uspeli smo 
obdržati prvo mesto.«

Kakšni so bili vremenski 
pogoji za skoke na cilj?

»Pogoji niso bili povsem 
optimalni in konkurenčne 
ekipe so imele kar nekaj 
težav. Naša ekipa se je s 
pogoji hitro © spoprijatelji-
la© .« 

Prej ste omenili dobro psi-
hično pripravo, ki je lahko v 
odločilnih trenutkih še 
pomembnejša kot dobra 
fizična pripravljenost.
»Dobri psihični pripravi 
dajemo velik poudarek. Že 
pred tekmo je dobro, da si v 
glavi pripravljen, da te kas-
neje trema preveč ne obre-
meni. Prav trema zna na 
koncu odločiti.« 

S kakšnimi cilji ste šli na 
evropsko prvenstvo?
»Pošteno povedano, celotna 
ekipa ima dolgoletne izkuš-
nje in normalno, da so cilji 
visoki. Cilje težko naprej 
napoveš, vseeno pa jih poiz-
kušaš uresničiti. Padalstvo 
je pač tak šport, da te lahko 
že malenkostna napaka 
pomakne močno navzdol po 
lestvici.«
 
V ekipi po navadi skačete 
četrti, peti po vrsti. Ali z 
enim očesom spremljate, 
kaj so napravili vaši kolegi iz 
ekipe?
»Pogledam oz. poslušam, 
ali so imeli kaj nevšečnosti 
zaradi vremenskih težav in 
mogoče kaj spremenim, 
vseeno pa se najbolj skon-
centriram na svoj skok.«

Ta konec tedna je v Švici 
pred vami zadnja tekma za 
svetovni pokal. 
»Ker bo v Švici zadnja tek-
ma, verjamem, da bo zbrana 
vsa konkurenca. Locarno bo 
že prava priprava za vojaško 

svetovno prvenstvo v Koreji. 
V Švici želimo ekipno ostati 
v samem vrhu.«
 
Omenili ste vojaško svetov-
no prvenstvo. Prvenstvo, 
kjer se res zbere vsa svetov-
na padalska smetana.
»Res je, ker so vse civilne 
reprezentance hkrati tudi 
vojaške reprezentance. Tudi 
ekip je več kot na civilnem 
svetovnem prvenstvu in hit-
ro se najde nekaj posamez-
nikov, ki znajo še kako 
mešati štrene pri samem 
vrhu.«

Za zaključek sezone vas 
čaka še civilno svetovno 
prvenstvo v Dubaju. Veliko 
dogodkov in kar naporno za 
eno sezono?
»Zna biti kar naporno in kar 
nekajkrat bo treba pravilno 
tempirati formo in pravo 
količino treninga.«

Vreme je v padalstvu zelo 
pomemben faktor. Kako 
nepredvideni vremenski 
pogoji vplivajo na vas?
»Večkrat se zgodi, da zaradi 
vremenskih nevšečnosti pri-
de do prekinitev tekme in 
takrat je pomembno, da v 
tistem © odmoru©  nisi vsesko-
zi pod napetostjo in se znaš 
takrat zamotiti. Vsak pač na 
svoj način.«

Za vami je že dolga padalska 
kariera. Če bi pod vse to 
potegnili črto, bi bili z do 
sedaj opravljenim zadovolj-
ni?
»Tisto, kar sem si v začetku 
želel, sem presegel, in s svo-
jo kariero sem zelo zadovol-
jen. Z ekipo sem bil trikrat 
svetovni prvak v skokih na 
cilj, še dvakrat pa mi je to 
uspelo v posamezni konku-
renci.«

S svojo kariero sem 
zelo zadovoljen
Leški padalci, ekipa Elana, več kot uspešno nastopajo v letošnji padalski sezoni. Na evropskem 
prvenstvu v Bolgariji je bil z dvema medaljama prvo ime Senad Salkič.

Senad Salkič, evropski podprvak v skokih na cilj 

Svetovnega veteranskega atletskega prvenstva v Franciji se 
je iz radovljiškega kluba udeležila Mojca Breganski. Nasto-
pila je v treh disciplinah, v kategoriji Ž45. V sedmeroboju je 
bila enajsta z veteranskim osebnim in državnim rekordom. 
Osebni in veteranski rekord je prispevala v troskoku, kar jo 
je na koncu uvrstilo na peto mesto. Mesto nižje je bila v 
skoku v višino z osebnim veteranskim rekordom.

Atletika

Lepe uvrstitve Mojce Breganski

Mednarodnega atletskega mitinga v Brnu na Češkem, ki je 
eno največjih tekmovanj za atlete do 16 let v Evropi, se je 
udeležilo tudi nekaj radovljiških atletov. Sodelovalo je preko 
tisoč tristo atletinj in atletov iz Francije, Malte, Velike Brita-
nije, Italije, Litve, Poljske, Ukrajine, Romunije, Bolgarije, 
Češke, Slovaške, Madžarske in Slovenije. Radovljičani tudi 
tokrat niso ostali brez stopničk. Dvakrat je na najvišjo sto-
pničko stopila Lara Krnc. Najhitrejša je bila v teku na 300 
metrov in v skoku v daljino. Prvega mesta se je veselil še 
Matic Silič, ki je bil najboljši v skoku v višino. Drugo mesto 
je pripadlo Žanu Baškovču v suvanje krogle in Patricii Šolar 
v metu žogice. Nastopila je tudi radovljiška ženska štafeta 4 
x 60 metrov (Lea Holc, Zala Istenič, Neja Omanovič, Lara 
Krnc), ki je prva prečkala ciljno črto. Lara Krnc je bila progla-
šena za najboljšo atletinjo v kategoriji do 16 let.

Atletika

Lara Krnc dvakrat na stopničkah

Lara Krnc je bila najboljša v teku na 300 metrov in v skoku 
v daljino.

Leška članska ekipa je zadnja dva kroga odigrala s polovič-
nim uspehom. V tretjem krogu so gostovali pri ekipi Ivanč-
na Gorica, ekipi, ki je eden od favoritov za sam vrh. Leščani 
so v prvem polčasu še obdržali nedotaknjeno mrežo. V 
nadaljevanju se jim ni izšlo in gostitelji so z dvema zadetko-
ma prišli do treh točk. Sobotni četrti krog je Leščanom pri-
neslo prvo zmago. Doma so z 2 : 0 premagali trboveljski 
Rudar, vse dvome o zmagovalcu pa so rešili že v prvem 
polčasu. Na vrhu tretjeligaške lestvice sta Ivančna Gorica in 
Bravo. Obe ekipi sta osvojili 12 točk. Leščani so osmi s pet-
imi točkami. Selekcija U-15 je v dveh tekmah osvojila le toč-
ko. Le to so osvojili na gostovanju pri ekipi Idrija Tolmin. 
Končni rezultat je bil 1 : 1. V soboto so doma gostili ekipo 
Interblock in izgubili z 0 : 2. Po šestih tekmah Leščani delijo 
enajsto do trinajsto mesto s štirimi točkami. V skupni mla-
dinski in kadetki ligi sta se obe selekciji doma merili z Rol-
tekom Dob, na gostovanju pa z Jesenicami. V sosedskem 
derbiju sta se ob selekciji na igrišču Podmežakla razšli brez 
zadetkov. Slabše se jima je godilo doma z ekipo Roltek Dob. 
Kadeti so izgubili z 2 : 5, mladinci pa z 1 : 3. Na skupni les-
tvici je Šobec Lesce na enajstem mestu med štirinajstimi 
ekipami. Skupno so zbrali 4 točke, kadeti tri in mladinci eno.

Nogomet

Člani do prve zmage
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Matjaž Klemenc

Za razliko od prejšnjih let se 
je osmi turnir v vaterpolu 
Radovljica 2015 namesto na 
Bledu odvijal na radovljiš-
kem bazenu. 
Poleg gostiteljev so na tur-
nirju nastopile še ekipe 
Mroži Ljubljana, Kamnik in 
Nova Gorica. Vaterpolisti 
Obla Gorica Radovljica so 
turnir odigrali na visokem 
nivoju in premagali vse tri 
tekmece – Mrože Ljubljana 
s 5 : 0, Kamnik s 5 : 1 ter 
Novo Gorico s 4 : 2 – in pre-
pričljivo osvojili turnir z vse-
mi šestimi točkami. 
Drugo mesto so zasedli 
Kamničani s štirimi točka-

mi. Po točko so osvojili 
Mroži Ljubljana in Nova 
Gorica. Goričani so bili na 
koncu tretji zaradi boljše 
razlike v golih. Ekipa Obla 

Gorica Radovljica je nasto-
pila v naslednji postavi: Jer-
nej Mlekuš (skupno 5 
golov), Gašper Noč (1), 
Mišo Mandelc (1), Klemen 

Berlot, Roman Špitalar, 
Januš Janc, Pavel Baškovc, 
Tadej Fermišek (4), Tadej 
Markelj (2) in Matej Fermi-
šek (1).

Radovljičani z maksimalnim učinkom
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Marjana Ahačič

Novo postavljeni visoka in 
začetniška plezalna stena 
ustrezata sodobnim stan-
dardom in sta nadomestili 
dotrajano steno, s čimer so 
izpolnjeni pogoji za športno 
vzgojo mladih in kakovos-
ten trening radovljiških ple-
zalcev, ki dosegajo odlične 
rezultate, je na slovesnosti 
poudaril župan Ciril Globo-
čnik. Obe steni sta tudi 
pomembna pridobitev za 
organizacijo kakovostnih 
tekmovanj v Radovljici.
Občina je za projekt uredit-
ve novih plezalnih sten 
namenila približno dvajset 
tisoč evrov; za namestitev 
oprimkov in volumnov so 
poskrbeli plezalci športno-
plezalnega odseka Planin-
skega društva Radovljica z 
lastnimi sredstvi in prosto-
voljnim delom. 
Športno plezanje je med 
mladimi, tudi v Radovljici, 
vse bolj priljubljen šport, k 
čemur prispevajo tudi odlič-
ni rezultati radovljiških ple-
zalcev. Domen Škofic se je 
tako pri 21 letih prebil v vrh 
svetovnega športnega pleza-
nja po vzponih v skali in v 
težavnostnem plezanju. Je 

edini Slovenec z vzponom 
težavnosti 9a+, obenem pa 
je preplezal več smeri težav-
nosti 9a ali več kot vsi drugi 
Slovenci skupaj. V svetov-
nem pokalu v težavnostnem 
plezanju je že večkrat stal na 
stopničkah, manjka mu le 
še zmaga. Lani je na svetov-
nem prvenstvu s četrtim 
mestom postavil najboljši 
slovenski moški rezultat 
vseh časov. Bil je mladinski 
svetovni in evropski prvak 

ter zmagovalec številnih tek-
movanj evropskega mladin-
skega pokala. 
Tudi Vita Lukan se uspešno 
prebija v svetovni vrh. Letos 
se redno uvršča v finale 
tekem evropskega mladin-
skega pokala, kjer je že pose-
gla po bronasti medalji. Njen 
največji uspeh pa je tretje 
mesto na letošnjem svetov-
nem mladinskem prvenstvu 
v balvanskem plezanju. Ude-
leženca letošnjega evropske-

ga mladinskega pokala in 
mladinskega svetovnega 
pokala sta tudi Jure Primc 
in Tine Rozmarič.
Športnoplezalni odsek Pla-
ninskega društva Radovljica 
je bil sicer ustanovljen leta 
1989. V zadnjem času je v 
odseku okoli petdeset ple-
zalcev s tekmovalnimi ambi-
cijami, dobrih trideset jih je 
bolj usmerjenih v rekreativ-
no plezanje, nekaj pa jih 
skrbi še za vodenje odseka.

Novi plezalni steni 
Občina Radovljica je veliko telovadnico Osnovne šole A. T. Linharta opremila z dvema novima 
plezalnima stenama. V sredo so se proti vrhu prvi pognali člani športnoplezalnega odseka 
Planinskega društva Radovljica in slovenske reprezentance.

Športno plezanje je med mladimi, tudi v Radovljici, vse bolj 
priljubljen šport, k čemur prispevajo tudi odlični rezultati 
radovljiških plezalcev. / Foto: Gorazd Kavčič

Prvi je steno preizkusil Domen Škofic, ki je trenutno v samem vrhu svetovnega športnega 
plezanja po vzponih v skali in v težavnostnem plezanju. / Foto: Gorazd Kavčič 

Tudi Vita Lukan se uspešno prebija v svetovni vrh. Njen 
največji uspeh je tretje mesto na letošnjem svetovnem 
mladinskem prvenstvu v balvanskem plezanju. 
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Matjaž Klemenc

Radovljiška občina je znana 
po športnikih, ki dosegajo 
medalje tako na evropskem, 
kot svetovnem nivoju. Po 
letu dni je radovljiški župan 
Ciril Globočnik v Čebelarski 
center v Lesce povabil šport-
nike, ki so dobili odličja na 
svetovnem in evropskem 
prvenstvu ter na tekmah za 
svetovni pokal. »Radovljiška 
občina z velikim deležem 
proračuna financira različne 
športne panoge. Športnikov, 
ki v naši občini dosegajo 
odlične rezultate, je veliko, 
tako da smo morali narediti 
selekcijo in povabiti športni-
ke, ki so prišli do medalj na 
svetovnih in evropskih 
prvenstvih ter tekmah za 
svetovni pokal. Seveda z 
veseljem spremljamo tudi 
druge rezultate. Občina 
Radovljica ima nadpovpreč-
no število otrok in vrhunskih 
športnikov vključenih v raz-
lične športne panoge. Letos 
ste nas razveseljevali padalci, 
plezalci. Letos je bila tudi 
specialna olimpijada in vesel 
sem, da lahko pozdravim 
nosilce medalj. Vesel sem, 

da mentorji in učitelji name-
njajo temu veliko pozornost. 
Zelo prijetno so me presene-
tili plesalci. Nazadnje omen-
jam plavanje, ker iz te pano-
ge sam izhajam. Želim vam 
v nadaljnji športni karieri 
čim več sreče, zdravja in nič 
poškodb. Le brez njih boste 
lahko s trenerji in z vsemi, ki 
vam sledijo, lahko prišli do 
vrhunskega rezultata. Tisti, 
ki se boste potegovali za nor-
me za olimpijske igre v Riu, 

vam želim, da čim prej dose-
žete normo, da se boste lah-
ko v miru pripravljali na 
igre,« so bile pozdravne 
besede radovljiškega župana 
Cirila Globočnika. 
Pobližje si poglejmo, kateri 
športniki so dobili priznanja. 
Dobitniki medalj na Poletnih 
svetovnih igrah specialne 
olimpijade: Jan Lukanič 
(Osnovna šola Antona Janše 
Radovljica) je osvojil tretje 
mesto v kolesarjenju na 25 

km. Anita Močnik je osvojila 
dve bronasti medalji v plava-
nju, Katarina Šimbera drugo 
mesto v judu in Boštjan 
Pipan ekipno drugo mesto v 
nogometu. Omenjena trojica 
je iz Centra za usposabljanje, 
delo in varstvo Matevža Lan-
gusa Radovljica. Številna 
visoka mesta so zabeležili 
padalci Alpskega letalskega 
centra Lesce pod vodstvom 
trenerja Draga Bunčiča. V 
finalu svetovnega pokala je 

ekipa v postavi Uroš Ban, 
Senad Salkič, Borut Erjavec, 
Roman Karun, Domen Vodi-
šek in Matej Bečan osvojila 
prvo mesto. Posamezno je bil 
Vodišek drugi, Salkič pa tret-
ji. Na svetovnem prvenstvu v 
paraskiju je prvak postal 
Matej Bečan. Ekipa v postavi 
Uroš Ban, Matjaž Pristavec, 
Matej Bečan in Uroš Ule je 
bila tretja. Piko na i je bilo 
pred kratkim končano evrop-
sko prvenstvo. Ekipa v posta-

vi Uroš Ban, Senad Salkič, 
Borut Erjavec in Matej Bečan 
je osvojila zlato medaljo. 
Posamično je bil Senad Sal-
kič drugi. Med plezalci sta 
nase opozorila Domen Škofic 
in Vita Lukan. Domen, član 
Planinskega društva Radov-
ljica, športnoplezalni odsek, 
je bil v skupnem svetovnem 
pokalu 2014 tretji. Poleti je 
bil tretji v težavnostnem ple-
zanju, štirikrat pa je stal na 
stopničkah. Domen dela pod 
vodstvom trenerja Uroša 
Grilca. Vita, trenira jo Domen 
Švab, je osvojila bronasti odli-
čji na svetovnem mladin-
skem prvenstvu v balvan-
skem plezanju in tekmi za 
evropski mladinski pokal. 
Plavalno medaljo na Sredo-
zemskih igrah je prispevala 
Špela Perše. Plava pod vods-
tvom trenerja Mihe Potočni-
ka. Na petkilometrski razdalji 
je osvojila tretje mesto. Svoj 
delež k uspeh so dodali člani 
in članice Plesnega društva 
Blejski plesni studio Radov-
ljica. Nika Gomezel in Nace 
Novak sta osvojila naslov sve-
tovnih prvakov v kategoriji 
mladinskih street parov. Z 
Laro Nikolič, Katjušo Berton-
celj, Manjo Golmajer, Tajo 
Kajdiž in Kajo Kristan sta 
nastopila tudi v mladinski 
kategoriji male skupine in 
osvojili so drugo mesto. 
Koreografijo za obe točki je 
prispeval trener Miha Krušič 
z asistenco trenerke Karin 
Jeglič.

Župan sprejel najboljše športnike
V Čebelarskem centru v Lescah je župan Občine Radovljica Ciril Globočnik sprejel športnike, ki so v zadnjem letu prejeli odličja 
na svetovnih in evropskih prvenstvih ter tekmah za svetovni pokal.

Odlični radovljiški športniki na sprejemu pri županu Cirilu Globočniku / Foto: Gorazd Kavčič
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Marjana Ahačič

Skoraj sto tekmovalcev iz vse 
Slovenije pa tudi gostje iz 
Srbije, Bosne in Hercegovi-
ne in Črne gore so se pome-
rili v troboju metov (kopje/
kij, krogla, disk), troboju 
voženj (100, 200, 400 met-
rov s prilagojenimi vozički), 
vožnji na 800 metrov v spo-
min na novinarja Henrika 
Übeleisa, memorialni disci-
plini 100 metrov s klasični-
mi invalidskimi vozički in v 
tekmovanju z ročnimi kole-
si. Kot je poudaril predsed-
nik Zveze paraplegikov Slo-
venije Dane Kastelic, so ime-
li športniki tokrat odlične 
pogoje za tekmovanje, ki je 
bilo priložnost, da se dokaže-
jo na športnem področju pa 
tudi srečajo in izmenjajo 
izkušnje. Največje atletsko 
srečanje je v organizaciji 
Zveze paraplegikov Sloveni-
je in s sodelovanjem Zveze 
za šport invalidov Slovenije 
pripravilo Društvo paraple-
gikov Gorenjske. Rezultati 
atletov iz vseh devetih pokra-
jinskih društev Zveze pa so 
šteli tudi za uvrstitve na 24. 
državnem prvenstvu.
"Gibanje je za vsakega člo-
veka boljše kot čepenje 
doma, pri resnih tekmovan-
jih, kjer je tudi trening 
popolnoma drugačen kot pri 
rekreativcih, pa gre seveda 
še za željo po dokazovanju. 
Več ko dosežeš, bolj te vleče 
naprej," je razloge za to, da 
ostaja aktivna v športu, poja-
snila Draga Lapornik iz Lju-
bljane, dobitnica kar štirih 
kolajn na paraolimpijskih 
igrah. Z njo se je strinjal 
tudi Henrik Plank iz Šen-
tjurja pri Celju, prav tako 
izjemno uspešen paraolim-
pijec. "Saj veste: brez muje 
¼  to velja za vse, razlik med 
zdravimi športniki in invali-

di na tem nivoju ni prav 
nobenih. Če hočeš biti 
vrhunski, je treba temu pod-
rediti vsi življenje."
"Vesela sem, da sem dobila 
priložnost kot sodnica sodelo-
vati na tem tekmovanju," pa 
sobotno izkušnjo opisuje atle-
tinja Lidija Pajk, članica Atlet-
skega kluba Radovljica. "Filo-
zofija športa je v osnovi ena-
ka, invalidi delajo enako, kot 
delamo mi, ki nismo gibalno 
ovirani. Nam, ki lahko hodi-
mo, s svojim zgledom dajejo 
dodatno voljo in moč. Pravza-
prav so nam vzor, ko nam 
pokažejo, kaj vse je mogoče 
doseči kljub oviram."
Kot pravi Franc Markelj, nek-
danji atlet in dolgoletni rav-
natelj osnovne šole Antona 
Janše – na tekmovanju je 
tudi on sodeloval kot sodnik 
–, športna tekmovanja invali-
dom predstavljajo tudi mož-
nost druženja in pridobivanja 
samozavesti. "Udeleženci so 
pokazali ogromno volje, ne le 
do športnih dosežkov, ampak 
do življenja nasploh."

Med tekmovalci je bil tudi 
Marjan Peternelj iz Rovt pri 
Podnartu, svetovni in parao-
limpijski prvak v metu kop-
ja. "Seveda bi bilo moje živ-
ljenje popolnoma drugačno, 
če se ne bi leta 1970, ko sem 
imel komaj 25 let, pri delu v 
gozdu tako poškodoval, da 
sem za vse življenje postal 
odvisen od invalidskega 
vozička. Takoj, ko se je zgo-
dila nesreča, sem vedel, 
kako se bo izteklo, saj že 
prvi trenutek nisem čutil 
nog. Na rehabilitaciji na 
Soči, Inštitutu RS za rehabi-
litacijo, sem še iz postelje 
opazoval fante, ki so trenira-
li. Takoj, ko sem sedel na 
voziček, sem se jim pridru-
žil in leta 1971 že resno tre-
niral."
Šport je poslej postal skoraj-
da najpomembnejši del 
Marjanovega življenja. 
"Pred nesrečo še pomislil ne 
bi na kaj takšnega, saj ni bilo 
časa ... Potem sem, v najbolj 
aktivnem obdobju treniral 
tudi po pet, šest ur na dan. 

In tekmoval, hodil po vsem 
svetu. Nikoli ne bi toliko 
videl in doživel, če ne bi bilo 
tiste nesreče, ki me je priko-
vala na invalidski voziček ..."
Intenzivno je tekmoval od 
leta 1975 do 1988, zdaj je 
"le" še rekreativni športnik. 
"Pazim, da ostanem v kon-
diciji. Če človek obstane, 
sploh v takšnem stanju, kot 
sem jaz, hitro postane 
popolnoma odvisen od dru-
gih, tega pa nočem," pove.
"Se tudi ni bati," smeje doda 
njegov prijatelj Zlatko Ber-
našek s Ponikev pri Grosu-
pljem; tudi njega je v soboto 
pot pripeljala v Radovljico. Z 
Marjanom, pravi, se poznata 
že več kot štirideset let, vse 
od takrat, ko je iz Slavonije 
prišel na Sočo, ker je slišal, 
da tam naredijo najboljše 
proteze. "Še zdaj se ga spo-
mnim, ljudje so rekli: Temu 
se je zmešalo, tako je treni-
ral! Nič čudnega, da je bil 
tako uspešen in ne skrbi 
me, da bi kar odnehal in 
nekje obsedel."

Več dosežeš,  
bolj te vleče naprej
Člani Društva paraplegikov Gorenjske so v sodelovanju z Zvezo paraplegikov Slovenije prejšnjo 
soboto na atletskem stadionu v Radovljici pripravili tekmovanje v atletiki, 46. memorial profesorja 
Bojana Hrovatina.

Na atletskem stadionu v Radovljici se je v soboto pomerilo skoraj sto tekmovalcev iz 
Slovenije in tujine. / Foto: Primož Pičulin

Marjan Peternelj / Foto: Primož Pičulin

Lidija Pajk / Foto: Primož Pičulin

Franc Markelj / Foto: Primož Pičulin

Ekipa Elana je na peti tekmi padalcev za svetovni pokal, ki je 
potekala v Avstriji, obdržala visoko formo, ki so jo pokazali 
že na evropskem prvenstvu v Bolgariji. V Thalgauu je nasto-
pila ekipa v postavi Roman Karun, Peter Balta, Uroš Ban, 
Senad Salkič in Borut Erjavec. V konkurenci 33 ekip so pre-
močno zmagali. V petih serijah so zbrali le 18 kazenskih 
točk. Kako prepričljiva je bila zmaga, pove podatek, da so 
Ptujčani na drugem mestu zbrali 45 kazenskih centimetrov. 
Brez stopničk ni šlo tudi v posamični konkurenci. Na vrhu 
sta bila z enim kazenskim centimetrom Eric Coltat iz Fran-
cije in Senad Salkič. Od šestega do devetega mesta s 4 
kazenskimi centimetri najdemo Petra Balto in Romana 
Karuna. V ženski konkurenci je z ničlo zmagala Nemka 
Evangelina Warich. Maja Sajovic je zbrala šest kazenskih 
centimetrov, kar ji je prineslo tretje mesto. Pred zadnjo tek-
mo v Švici je ekipa Elana na prvem mestu. V posamični 
moški konkurenci je Senad Salkič drugi.

Padalstvo

Po evropskem prvenstvu se niso ustavili

Na sedmih krosih za Gorenjski pokal za leto 2015 je v otro-
ških in mladinskih kategorijah med skupaj 563 sodelujoči-
mi zelo uspešno tekmovalo tudi osem mladih tekačev 
Atletskega kluba Radovljica. V svojih starostnih skupinah 
so osvojili kar sedem medalj, in sicer so gorenjski prvaki 
postali Lucija Medja, Andraž Bizjak in Nik Kozel Tomše, 
srebrne medalje se je razveselil Mark Bizjak. Bron so si v 
skupnem seštevku gorenjskega pokala v krosu pritekli Jaka 
Pačnik, Jaka Vovk in Eva Pačnik, Lan Kunstelj pa je osvojil 
odlično peto mesto. Mladi tekači so pod strokovnim vod-
stvom Marije Medja točke in medalje pridno nabirali na 
Pomladnem teku na Jesenicah, Pomladnem krosu v Gor-
jah, Visoškem teku, Teku na Mohor, Mošenjskem teku, 
Teku po Dovžanovi soteski in minulo soboto na zadnjem, 
Groharjevem teku na Sorici, kjer je v prelepem sončnem 
vremenu potekala tudi zaključna prireditev Gorenjskega 
pokala za leto 2015.

Atletika

Mladi Radovljičani kralji krosa

Mladi tekači s trenerko Marijo Medja

Če hočeš biti vrhunski, je temu cilju treba podrediti 
življenje ... / Foto: Primož Pičulin
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Peter Kolman

Petdnevnega izpopolnjevan-
ja v igranju inštrumenta 
kljunaste flavte od 15. do 19. 
avgusta se je letos udeležilo 
16 udeležencev. Letošnja 
udeležba je presegla vsa pri-
čakovanja, saj je bilo udele-
žencev še več kot lani, od 
najmlajših učencev glasbe-
nih šol, dijakov, študentov 
do učiteljev in tudi ljubitel-
jev kljunaste flavte, katerih 
skupna želja je bila nadgra-
diti svoje znanje. "Delo je 
potekalo v komornih skupi-
nah, od tria do seksteta, naj-
bolj je pa navduševala prire-
dba Straussovega »Perpetu-
um mobile« za 14 flavt in 
dva triangla. Povsem spon-
tano pa smo s triom Akade-
mije za glasbo igrali tudi pri 
nedeljski jutranji maši ter 
tako glasbeno prispevali k 
lepoti bogoslužja. Zelo 
intenzivno smo delali vseh 
pet dni in se predstavili na 
zaključnem koncertu. Nekaj 
najlepšega je bilo videti sreč-
ne in zadovoljne udeležence 
po koncertu, zato si želim in 
upam, da se prihodnje leto 
ponovno srečamo v Radov-

ljici," je zadovoljna Mateja 
Bajt.
"Lani sem bila zelo vesela 
pozitivnega odziva vodstva 
festivala na predlog, da bi 
organizirali tečaj, saj se je 
prav tu začela moja glasbe-
na pot in navdušenje za sta-
ro glasbo. Prav dobro se spo-
minjam teh začetkov, ko je 
takratni direktor festivala in 
tudi moj učitelj kljunaste 
flavte Klemen Ramovš orga-
niziral poleg koncertov tudi 
delavnice, na katerih smo 
intenzivno izvajali staro 
glasbo in spoznavali njene 
razsežnosti. Verjetno je bila 
to tudi glavna spodbuda za 
nadaljevanje študija kljuna-
ste flavte na Dunaju. Več-
krat sem tudi sama nastopi-
la na festivalu, kar je še 
poseben izziv, saj pomeni 
igranje pred domačo publi-
ko posebno čudovito dožive-
tje, hkrati pa tudi velika 
odgovornost. Tako se mi je 
porodila ideja o združitvi 
mojstrskega tečaja, ki sicer 
redno vsakoletno poteka že 
od leta 1998 na različnih 
lokacijah in v različnih orga-
nizacijah, ter vrhunskih 
koncertov stare glasbe, kot 
jim lahko prisluhnemo v 
Radovljici. Udeležencem 

nudi ne le intenzivni pouk 
inštrumenta od jutra do 
večera, temveč tudi skupno 
muziciranje v ansamblu, 
medsebojno spoznavanje in 
druženje, kar glede na izku-
šnje pomeni veliko motiva-
cijo in spodbudo za nadalje-
vanje učenja kljunaste flav-
te," idejo o združitvi radov-
ljiškega festivala in mojstrs-
kega tečaja kljunaste flavte 
pojasnjuje Bajtova.
Udeleženci tečaja so zelo 
različnih starosti in z različ-
nimi izkušnjami, od nekaj 
let starih učencev do učitel-
jev kljunaste flavte v glasbe-
nih šolah, prav zato, poudar-
ja Bajtova, je tečaj zelo 
pomemben tudi v pedagoš-
kem smislu. "Najprej za uči-
telje, ki so večinoma pihalci 
drugih inštrumentov in teo-
retiki, hkrati pa poučujejo 
tudi kljunasto flavto, gojijo 
ljubezen do tega inštrumen-
ta, čutijo odgovornost do svo-
jega poklica ter spodbujajo in 
navdušujejo učence za igra-
nje tudi v višjih letnikih. Prav 
tako predstavlja veliko spod-
budo učencem glasbenih šol, 
da nadaljujejo šolanje na 
tem inštrumentu do konca 
nižje stopnje in se morda 
odločijo za nadaljevanje na 

Konservatoriju za glasbo ter 
kasneje na Akademiji."
Na obeh inštitucijah Bajtova 
tudi poučuje ta inštrument 
oziroma je zaslužna, da je 
mogoče pri nas zaključiti 
študij kljunaste flavte.
S tečajem so bili zadovoljni 
tudi udeleženci. Irina Pirje-
vec se je tokrat prvič odločila 
za © glasbene počitnice© . 
"Mateja najde za vsako sku-
pino primerne note, ki niso 
pretežke niti prelahke, dvig-
ne te na prste in iztisne iz 
tebe malo več, kot si priča-
koval, da zmoreš. Družba je 
bila letos izvrstna, kar je 
nadgradnja tečaja, še pose-
bej, ker se družiš praktično 
cel dan. Radovljiška grašči-
na in glasbena šola pa sta 
prekrasen ambient za 
ustvarjanje." Z njo se strinja 
tudi Suzana Paternost 
Žužek, ki sicer poučuje klju-
nasto flavto v glasbeni šoli. 
"Zelo sem zadovoljna, ker 
se tu naučim veliko novega, 
vzrok za to pa je Mateja Bajt, 
ki je izvrstna pedagoginja in 
odlična interpretka. Na vseh 
nivojih in za različne staro-
sti nam zna izvrstno posre-
dovati znanje in sem navdu-
šena nad tem mojstrskim 
tečajem."

V Radovljici so tudi 
letos gostili flavtiste
V okviru Festivala Radovljica je že drugo leto zapored potekal mojstrski tečaj kljunaste flavte pod 
vodstvom profesorice Mateje Bajt. 

Mateja Bajt / Foto: Gorazd Kavčič

Zaključni koncert udeležencev mojstrskega tečaja kljunaste flavte / Foto: Gorazd Kavčič

Ivanka Korošec

Zadnji sončni žarek je 
posvetil izza Jelovice, se 
spustil skozi okna cerkve sv. 
Trojice v Kamni Gorici in 
osvetlil kvadrat preproge 
pred oltarjem. Nanj sta sto-
pila Felipe Jose Kopušar 
Prenz in profesor Vasilij 
Meljnikov. Poslušalci so v 
klopeh zadržali dih. Umet-
nika sta igrala Bacha, Paga-
ninja, Piazzolo, Vivaldija in 
dela drugih skladateljev. Iz 
skladbe v skladbo sta dobi-
vala vedno bolj navdušene 
aplavze in z njimi vred se je 
dvigal kvadrat svetlobe. Dvi-
gnil se je do rdečih gladiol 
na oltarni mizi, nato pa je 
dosegel obraz mladega 
umetnika. Ob koncu, ko sta 
navdušila s tangom v prired-
bi za dve violini, je sonce 
zašlo, a izbruhnil je močan 
aplavz, prava eksplozija nav-
dušenja. 
V Rusiji rojeni profesor 
Vasilij Meljnikov v Sloveniji 
deluje od leta 1990, od leta 
2001 kot izredni profesor na 
Akademiji za glasbo v Ljub-
ljani in mentor Simfonične-
ga orkestra Akademije za 
glasbo v Ljubljani pa tudi 
koncertni mojster Simfonič-
nega orkestra RTV Sloveni-
ja. 
Mladi Felipe Jose Kopušar 
Prenz prihaja iz zanimive 
družine. Njegova oče Dušan 
Kopušar in mama Ana Ceci-
lia Prenz Kopušar imata v 
svojem domu v Kamni Gori-
ci kulturno društvo Casa de 
Kamna. V družini je troje 
otrok: Dušanov sin, 27-letni 
Jure Kopušar, igralec v Mes-
tnem gledališču, njun sin, 
19-letni Felipe Jose Kopušar 
Prenz, in njuna 18-letna 
paragvajska posvojenka Kar-
men, ki pogosto živi tudi pri 
njih. Doma govore več jezi-
kov – slovensko, špansko, 
italijansko in srbohrvaško.
O svoji glasbeni poti je Feli-
pe povedal: »Violino sem 
začel igrati pri štirinajstih 
letih, kar je precej pozno, 
če se hočeš profesionalno 
ukvarjati z glasbo. Učila me 
je profesorica Miroslava 
Stojkovič v Sežani, ki je v 
meni videla talent za violi-
no. Pri 15 letih me je pred-
stavila Vasiliju Meljnikovu, 
ki me je začel poučevati, 
sočasno pa sem se šolal na 
Konservatoriju Tartini v 
Trstu. Od oktobra dalje 
bom študij nadaljeval v 
okviru projekta Erasmus na 

Akademiji za glasbo v Ljub-
ljani. 
Ker so v družini vsi glasbe-
no nadarjeni (Jure igra bob-
ne, Dušan harmoniko, Ceci-
lia klavir) se je Felipe že 
zgodaj spoznal z različnimi 
inštrumenti. »Pri petih letih 
sem se začel učiti igranja na 
klavir, ampak brez uspeha. 
Takrat sem se raje igral z 
avtomobilčki, zanimal me je 
tudi nogomet. Potem sem 
se začel učiti kitaro. Petje pa 
bo vedno moj prvi © inštru-
ment© , saj sem že od malega 
rad pel. Igram na kitaro in 
pojem pesmi različnih zvrs-
ti. Že od nekdaj ljubim tan-
go. S komponiranjem sem 
se nekoliko resneje začel 
ukvarjati letos: prvič sem 
obiskoval lekcijo komponi-
ranja v festivalu IMFA 
(International Music Festi-
val of the Adriatic) v Devinu 
v Italiji.«
Čez deset let se vidi v vlogi 
glasbenika (kar je že zdaj, in 
to velik!). Za zdaj ve le to, da 
se hoče specializirati v igra-
nju violine. »Hotel bi pa 
tudi biti igralec v muzikalu, 
pevec, skladatelj. Želim si, 
da bi se lahko izražal preko 
različnih vej glasbe in umet-
nosti. Po vsakem koncertu, 
ko vem, da sem se ogromno 
naučil in sem pripravljen 
glasbo dajati publiki, se 
počutim kot v raju. Ne 
obstaja nič lepšega v življe-
nju kot uspešno posredovati 
lastne emocije publiki.«
Energija kar kipi v njem. »V 
življenju me vse zanima. 
Rad bi veliko stvari naredil, 
a za vse nimam dovolj časa. 
Rad igram nogomet, berem, 
pogledam kakšno romantič-
no komedijo in pogledam 
na Youtube, kako pleše Mic-
hael Jackson; uživam v dru-
žbi s prijatelji, želim početi 
še veliko stvari, razširiti svo-
ja obzorja. Življenje ti vedno 
prinese nekaj novega in 
lepega.«

Violinski koncert

Felipe Jose Kopušar Prenz 
med koncertom

Folklorno društvo Bled vpisuje nove člane. Medse vabijo 
plesne pare, moške plesalce ter dobre pevce in godce, ki 
igrajo klavirsko ali diatonično harmoniko, klarinet, violino, 
kontrabas, bariton. Društvo, ki deluje tretje leto, ima 28 
članov, starih od 35 do 65 let, prihajajo pa predvsem iz 
Radovljice in z Bleda pa tudi iz Gorij, Žirovnice in Tržiča. 
Dobra polovica jih je že prej plesala pri folklori, je povedala 
tajnica društva Tatjana Sveta. Vaje imajo enkrat tedensko 
po dve uri v radovljiški Osnovni šoli Antona Tomaža Lin-
harta, pred pomembnejšimi nastopi tudi pogosteje. Pleše-
jo ljudske gorenjske plese in nastopajo doma in v tujini. So 
tudi organizator prireditve Veselo po domače, ki jo vsako 
leto pripravijo konec decembra v Festivalni dvorani na Ble-
du. Tisti, ki vas sodelovanje v folklorni skupini zanima, za 
več informacij lahko pokličete na telefonsko številko 041 
774 256 (Toni).

Folklorno društvo vpisuje nove člane

Plaèaj�1,
zašèiti�3

V Čebelarskem muzeju v Radovljici je od 10. septembra na 
ogled prodajna razstava del slovenskih umetnikov z naslo-
vom Čebela v umetnosti. Razstavo so pripravili Čebelarska 
zveza Slovenije in Čebelarski muzej z namenom promocije 
razglasitve 20. maja za mednarodni dan čebel. »Z nakupom 
umetniških del, ki so na pobudo Čebelarske zveze Slovenije 
nastala na slikarski koloniji maja letos, in posebnih priponk 
vsi pomagamo pri prepoznavnosti Slovenije kot dežele avto-
htone pasme čebele kranjske sivke in odličnih čebelarjev, ki 
si prizadevajo ohraniti naše okolje zdravo. Hkrati je tud zgo-
dovinska priložnost, da bi za vse čase ostali zapisani na 
svetovnem zemljevidu čebelarstva in ohranili spomin na 
slovenske korenine prvega čebelarskega učitelja na Dunaju 
Antona Janše, ki se je na Breznici rodil 20. maja 1734,« so 
sporočili iz Muzejev radovljiške občine. Vstop na razstavo, 
ki je odprta po urniku Čebelarskega muzeja, je prost. 

Čebela v umetnosti v čebelarskem muzeju
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Praznik sira in vina   

19. september ob 12:00 od 18.00 ure veseljakova zabava; Dvorana Danica, boHinjska bisTrica

59. TraDicionalni kravji bal v boHinju
20. september 2015 ob 10.uri, ukanc

www.kravjibal.bohinj-info.com

...............................................................................................

...............................................................................................
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Ivanka Korošec

Predsednica kluba je Tatja-
na Justin iz Hlebc. Je mama 
dveh sinov in pred kratkim 
je že drugič postala babica. 
Po izobrazbi je ekonomska 
tehnica in je že 34 let zapo-
slena v Elanu. Petnajst let je 
aktivna članica PGD Hleb-
ce, že tretji mandat je tudi 
članica in podpredsednica 
KS Lesce, sodeluje v turistič-
nem društvu, skratka živi in 
diha s krajem. Skrbi za dob-
robit kraja, rada pomaga lju-
dem v stiski, kolikor le 
more. Klubu tajnic se je pri-
družila že leta 1997, zadnja 
leta je njegova predsednica. 
Zdi se, da je pravi človek na 
pravem mestu, saj ima viso-
ko razvito empatijo, sposob-
nost zaznavanja in razume-
vanja drugih, poleg tega pa 
je dinamičen in že po naravi 
iznajdljiv človek. 
Takole je predstavila klub, 
njegov namen in pomen: 
»Stereotip – tajnica, fikus in 
kava – odpade, saj mora 
danes tajnica oziroma poslo-
vna sekretarka imeti zelo 
visok nivo znanja na podro-
čju računalništva, psihologi-
je, kadrovskega in računo-
vodskega poslovanja, zažele-
no je znanje dveh tujih jezi-
kov. V podjetju moramo 
ustvarjati pozitivno energi-
jo. Smo nekakšen amortizer 
med nadrejenimi, podreje-
nimi in strankami.
Delo je zelo raznoliko in 
dinamično, prav zato samo 
primerna šolska izobrazba 
ni dovolj za dobro tajnico. 
Marsikaj se da naučiti, a 
izkušnja šteje največ. Glav-
ne odlike dobre tajnice so 
poslovna odličnost, pošte-
nost, doslednost, sposob-

nost komuniciranja in lojal-
nost. Bistveno pa je, da nam 
ljudje, s katerimi delamo, 
zaupajo. 
 Vodenje kluba sem prevze-
la pred desetimi leti in ni mi 
žal, saj skupaj s pomočjo 
vseh članic nadaljujemo 
uspešno delo. Naša srečanja 
temeljijo na druženjih, ki so 
namenjena izobraževanju, 
pridobivanju novih znanj, 
izkušenj, znanstev in prija-
teljstev ter športnih aktivno-
stih. Ponosne smo na delo, 
ki ga opravljamo in veseli-
mo se vsakega srečanja in 
novih dosežkov v klubu.«
Tatjana Justin je prepričana, 
da nasmeh in prijazna bese-
da odpreta še tako zaprta 
vrata, njena maksima je 
tudi, da nikoli ne naredi 
drugim tistega, česar ne 
želiš, da bi drugi storili tebi. 
Z izkušnjami starejših, 
energijo in idejami mlajših 
bo klub tudi v prihodnje lah-
ko dosegal zastavljene cilje 
in dal poklicu tajnice še več-
jo vrednost.

Klub tajnic 
Gorenjske
Klub tajnic Gorenjske je eden od dvanajstih 
klubov, združenih v Zvezo tajnic Slovenije. Letos 
bodo praznovali že dvajsetletnico delovanja. 
Trenutno je v njem štiriinpetdeset članic, ki so 
zaposlene v gospodarstvu, javni upravi in 
zasebnih družbah, nekaj pa je že upokojenih.

Tatjana Justin

Ivanka Korošec

Sedmega septembra je 
Marija Hribar (po domače 
Mici) iz Lesc praznovala 95 
let. Lepo urejena in dobro 
razpoložena je ves dan spre-
jemala čestitke, saj so jo obi-
skali predstavniki leškega 
društva upokojencev in Rde-
čega križa pa tudi mnogo 
prijateljev in znancev. 
Rodila se je v delavski dru-
žini v Goričah pri Golniku, 
v kateri je bilo kar 14 otrok. 
»Preživelo nas je le sedem. 
Težki časi so bili; imeli smo 
kravico in prašička,« se spo-
minja mladosti. »Vsi bi se 
radi izučili, vendar denarja 
ni bilo. Možnost sem imela 
le jaz, ker sem bila najmlaj-
ša in je bilo lažje, ko so sta-
rejši že sami zaslužili. Za 
šiviljo so me dali © učit©  v 
Tržič, a tam sem morala 
ribati in prati, zato me je 
vzela v uk soseda.« Po treh 
letih je bila izučena in zače-
la je šivati na domu. V bliž-
njih Križah je stanoval 
Franc Hribar, sicer Dolen-
jec, in med njima je presko-
čila iskrica. Poročila sta se 
leta 1942 in se preselila v 
Lesce. Bil je v službi pri 
železnici, ona pa je gospo-
dinjila doma. Rodil se jima 

je sin, vendar je komaj 6 
tednov star umrl. Leta 1944 
sta z možem kljub težkim 
vojnim časom odprtih rok 
sprejela in vzela za svojo 
takrat petletno Ivanko, ki je 
izgubila svoje starše. Bila je 
v njuni oskrbi ves čas, 
dokler ni doštudirala in se 
poročila. 
Leta 1947 sta Hribarjeva 
dobila hčerko Marinko. Sta-
novali so v podnajemniških 
stanovanjih, nato sta se 
odločila in začela zidati hišo. 
Mož je zamenjal službo za 
bolje plačano v Železarni 
Jesenice. Kljub temu je bilo 
težko in zidava je le počasi 
napredovala. »Ko smo hišo 
zgradili do prve plošče, smo 
se vselili. Ni bilo ne vode in 
ne elektrike, trikrat na teden 
smo jedli krompirjevo juho, 
vendar smo bili srečni in 
zadovoljni,« razpreda Hri-
barjeva mama. Hčerka 
Marinka ji pritrdi in doda, 
da so bili kljub pomanjkan-
ju srečni, dostikrat so sku-
paj prepevali. »Dandanes pa 
je vsega dovolj, pa so ljudje 
tako nezadovoljni in vsi živ-
čni,« opaža Hribarjeva. 
Hišo so gradili dvajset let. 
Hčerkin mož je bil zidar in 
tako so z gradnjo nadaljeva-
li, počasi iz meseca v mesec 

so kupovali material in spro-
ti gradili, kolikor so mogli. 
Zdaj je že 15 let vdova, ven-
dar je jesen njenega življen-
ja lepa. Je še čila in dokaj 
zdrava, le noge jo bolijo. 
Hčerka jo vsak dan pelje 
ven, okoli hiše. Tudi na vrt 
še stopi, saj ima posebej pri-
rejeno © kopuljo© , nasajeno 
na daljši držaj, da se ji ni tre-
ba sklanjati. Malo tudi pole-
ži in počiva, pa pogleda sko-

zi okno, prebere časopis in 
pogleda televizijo, da je na 
tekočem z novicami. Dolg-
čas ji ni nikoli, saj se je dru-
žina obilno pomnožila – 
ima hčerko in zeta, vnukinjo 
in vnuka, štiri pravnuke in 
dva prapravnuka. Dva pa na 
njeno veliko veselje v krat-
kem še pričakujejo. V hiši, 
ki sta jo z možem gradila s 
takim odrekanjem in tru-
dom, zdaj živi že peti rod.

Visok jubilej  
Marije Hribar
Sedmega septembra je Marija Hribar, po domače Mici, iz Lesc praznovala petindevetdeset let. V hiši, 
ki sta jo z možem gradila z odrekanjem in trudom, zdaj živi že peti rod.

Slavljenka Marija Hribar

Marjana Ahačič

V čebelarsko izobraževal-
nem centru Gorenjske v Les-
cah jutri pripravljajo Festival 
medu in in Dan medu v kuli-
nariki. Prireditev se bo začela 
ob 10. uri s predavanjem o 
medovitih trajnicah in nada-
ljevala ob 11. uri s predstavit-
vijo uporabe medu v kulina-
riki. Ob 15. uri bodo predsta-
vili znane prakse uporabe 
čebeljih pridelkov, predavan-

je, ob 16. uri bo sledilo pre-
davanje o medu v prehrani 
in gastronomiji ter uro kas-
neje še predavanje o mede-
nih pijačah in o slovenskem 
medu z zaščiteno geografsko 
označbo. Ob 12. in ob 16. uri 
bodo pripravili kulinarično 
delavnico za otroke, ki se 
bodo na različnih ustvarjal-
nih delavnicah (izdelava gli-
nenih čebelic, risanje panj-
skih končnic, izdelava lecto-
vih src in dražgoških kruh-

kov) lahko zabavali prek 
celega dne. Na ogled bo raz-
stava medenih jedi, obisko-
valci pa bodo na stojnicah 
lahko izbirali med bogato 
ponudbo čebeljih pridelkov 
in izdelkov, med katerimi 
bosta tudi medeno pivo in 
medeni sladoled, ter dobro-
tami lokalnih kmetij. Orga-
nizatorji pripravljajo še ogle-
de apiterapevtskega čebelnja-
ka in ponudbo medenih 
menijev v Okusih Radol© ce.

Jutri festival medu

Marjana Ahačič

CSD Radovljica je tudi letos 
organiziral srečanje rejniš-
kih družin. Letošnje je bilo 
že osmo po vrsti. »Namen 
srečanja je druženje družin 
s podobnimi življenjskimi 
izkušnjami, izmenjava izku-
šenj, druženje in klepet,« je 
povedala Tanja Bregant. 
Prostor za druženje so jim 
tokrat prijazno odstopili v 
Domu Emavs v Zgornjih 
Gorjah, ki deluje v okviru 

Zavoda za letovanje in rekre-
acijo otrok iz Ljubljane. Ude-
leženci so se kljub slabemu 
vremenu z navdušenjem 
odpravili na sprehod po oko-
liških poteh. Nad vodenjem 
Tomaža Breganta so bili vsi 
navdušeni. Na srečanju jih 
je pozdravil župan Občine 
Gorje Peter Torkar, ki se je 
rejniškim družinam zahvalil 
za njihovo delo, dogajanje 
pa sta z zanimivimi, poučni-
mi delavnicami za otroke in 
odrasle popestrili strokovni 

sodelavki knjižnice Antona 
Tomaža Linharta Radovljica. 
»Za še slajši nasmeh vseh 
udeleženih so tudi tokrat 
poskrbeli v dobrodelnem 
društvu Sladki nasmehi in 
nam podarili okusne mafi-
ne, ki smo jih z veseljem 
pospravili vse do zadnjega. 
Njim in tudi drugim dona-
torjem, ki so kakor koli pris-
pevali k izvedbi srečanja, se 
najlepše zahvaljujemo,« v 
imenu udeležencev dodaja 
Bregantova.

Srečanje rejniških družin
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18. septembra
8. MOŠENJSKI DNEVI od 10. do 21. ure, Kulturni dom, Mošnje

PREDAVANJE ob 18. uri: ADAM IN EVA: PRASTARŠA ČLOVEŠKEGA 
EGOIZMA?, predavatelj filozof Simon Habjan, Knjižnica A. T. Linhar-
ta Radovljica

ODPRTJE RAZSTAVE ob 18. uri: POT DOMOV, Kovaški muzej, Kropa

KINO ob 18. uri: DALEČ OD LJUDI, Linhartova dvorana Radovljica*

KINO ob 20. uri: PLEME, Linhartova dvorana Radovljica*

19. september
DAN MEDU od 9. uri: FESTIVAL MEDU IN DAN MEDU V KULINA-
RIKI, Čebelarski razvojni izobraževalni center Gorenjske

PREDAVANJE ob 19.45: RELIGIJA ANTEŠAKOV, Župnija Radovljica

KONCERT ob 20. uri: KONCERT ŽPZ CARMEN MANET KRANJ Z 
GOSTI: MEŠANA PEVSKA SKUPINA DR. FRANCE PREŠEREN ŽIRO-
VNICA, Baročna dvorana, Radovljica

KINO ob 16. uri: MUN: VARUH LUNE, Linhartova dvorana Radovljica*

KINO ob 18. uri: JULIJA IN ALFA ROMERO, Linhartova dvorana Radovljica*

KINO ob 20. uri: PLEME, Linhartova dvorana Radovljica*

20. septembra
KINO ob 16. uri: MUN: VARUH LUNE, Linhartova dvorana Radovljica*

KINO ob 18. uri: JULIJA IN ALFA ROMEO, Linhartova dvorana Radovljica*

KINO ob 20. uri: DALEČ OD LJUDI, Linhartova dvorana Radovljica*

22. septembra
IZLET ob 16. uri: KOLESARSKI IZLET NA DAN BREZ AVTOMOBILA, 
zbor ob 15.45 na Linhartovem trgu, Radovljica

23. septembra
DRUŽENJE ZA OTROKE ob 17. uri: TA VESELI KLUB, Knjižnica A. T. 
Linharta, Radovljica

25. septembra 
DOGODEK od 9.30 do 12. ure: VČASIH JE LUŠTNO B'LO – otvoritve-
ni dogodek Dnevov evropske kulturne dediščine na temo Praznovan-
ja, Linhartov trg, Radovljica

18. septembra–9. oktobra
PRIREDITEV ob 17. uri: ZBOR IN RAZSTAVA TOVORNJAKOV, pros-
tor za trgovino Spar, Radovljica

KINO ob 18. uri: PRIPRAVNIK, Linhartova dvorana Radovljica*

KINO ob 20.15: EVEREST, Linhartova dvorana Radovljica*

26. septembra
DRUŽENJE ob 9. uri: 6. KOSTANJEV TEK VRBNJE 2015, Vrbnje

PRIREDITEV ob 10. uri: ZBOR IN RAZSTAVA TOVORNJAKOV, pros-
tor za trgovino Spar, Radovljica

KONCERT ob 19.30: KONCERT MEPZ LJUBNO IN MEŠANE PEVSKE 
SKUPINE DR. FRANCE PREŠEREN ŽIROVNICA, Baročna dvorana, 
Radovljica

PREDAVANJE ob 19.45: SKRIVNOSTI DALJNE DEŽELE, Župnija 
Radovljica

KINO ob 16. uri: MUN: VARUH LUNE, Linhartova dvorana Radovljica*

KINO ob 18. uri: JULIJA IN ALFA ROMEO, Linhartova dvorana Radovljica*

KINO ob 20. uri: PRIPRAVNIK, Linhartova dvorana Radovljica*

27. septembra
KINO ob 16. uri: MUN: VARUH LUNE, Linhartova dvorana Radovljica*

KINO ob 18. uri: EVEREST, Linhartova dvorana Radovljica*

KINO ob 20.15: LJUBEZEN, Linhartova dvorana Radovljica*

28. septembra 
KINO ob 19. uri: ŠE VEDNO ALICE, Linhartova dvorana Radovljica*

29. septembra
KUHARSKA ŠOLA ob 9. uri: KUHARSKA DELAVNICA ZA ODRASLE 
Z UROŠEM ŠTEFELINOM, Vila Podvin*

1. oktobra
PREDSTAVA ZA OTROKE ob 17. uri: ZALJUBLJENI ŽABEC, Knjižnica 
A. T. Linharta, Radovljica

ODPRTJE ob 17. uri: ODPRTJE SLIKARSKE RAZSTAVE DRUŠTEV 
UPOKOJENCEV OBČINE RADOVLJICA, Galerija Avla (prostori Obči-
ne Radovljica)

3. oktobra
PODVINSKA TRŽNICA od 9. ure dalje, Vila Podvin

KONCERT ob 19. uri: ŽENSKI PEVSKI ZBOR PLETNA BLED, Baročna 
dvorana, Radovljica

Marjana Ahačič

Letos so se zbrali sedmič in 
se tako kot vsako leto najprej 
odpravili na pohod in nato še 
na tek proti Kamni Gorici. 
Tekačev je bilo deset, poho-

dnikov pa 16. Pozno popol-
dan so štiri ekipe tekmovale 
v orientaciji, najmlajši pa so 
se zabavali na likovnih delav-
nicah. Večerni, družabni del 
prireditve, na katerem se je 
zbralo več kot sto udeležen-

cev, ki sta jih prišla pozdravit 
tudi predsednik sveta KS 
Radovljica Andrej Golčman 
in župan Ciril Globočnik, je 
bil tudi letos v znamenju sla-
dic: kar 11 mojstrov se je s 
slastnimi dobrotami, ki so 

jih spekli posebej za to pri-
ložnost, preizkusilo v peki. Z 
naj sladico sta po napetem 
glasovanju zmagala Nik 
Potokar in Miha Zore, ki sta 
ves večer pekla Langusove 
vaflje. 

Langusova gibanica
Rojstni dan v Kamni Gorici rojenega slikarja Matevža Langusa tradicionalno obeležujejo tudi v 
Radovljici, kjer je po njem poimenovalna ena od ulic v Predtrgu. Stanovalci novega in starega dela 
ulice so prejšnji petek spet pripravili prireditev, ki jo, ker je športno in kulinarično obarvana, 
imenujejo Langusova gibanica.

Pohodniki so se čez Fuksovo brv odpravili do Kamne Gorice. / Foto: A. Artiček

Ustvarjalne delavnice pod vodstvom likovne pedagoginje 
Biserke Mertelj / Foto: A. Artiček

Nagrade za najboljše slaščičarje, čudovite klobuke, je 
izdelala Berta Artiček / Foto: A. Artiček

Najboljše slaščice: Langusovi vaflji Nika Potokarja in Miha 
Zoreta, marmeladni žepki, ki sta jih izdelali Nuška in Mija 
Pogačnik in indijančki Tine Žula. / Foto: A. Artiček

4. oktobra
DRUŽABNO SREČANJE od 18. do 22. ure: DRUŽABNO SREČANJE 
POD AVSENIKOVO MARELO, Gostilna Avsenik, Begunje

6. oktobra
POTOPIS ob 19.30: MADAGASKAR, Knjižnica A. T. Linharta, Radovljica

8. oktobra
INTERAKTIVNA DELAVNICA ob 17. uri: STATIČNA ELEKTRIKA, Knji-
žnica A. T. Linharta, Radovljica

9. oktobra
PREDSTAVA ZA OTROKE ob 17. uri: MAČEK MURI IN MUCA MACA, 
Linhartova dvorana, Radovljica

PREDAVANJE ob 18. uri: ALI SMO POSTALI DRUŽBA STRAHU?, 
Knjižnica A. T. Linharta, Radovljica

Razstave

-   POKRAJINA OD BLIZU IN DALEČ, fotografska razstava Draga 
Vogrinca, galerija Pasaža, Radovljiška graščina, Radovljica (od 1. do 
30. septembra)

-  PROSTORSKE INŠTALACIJE LOVSKA SOBA, razstava Andreje Poga-
čar, Galerija Brigita, Lancovo (do 10. oktobra)

-  ELANOVCI SO PRAZNOVALI DELAVNO, razstava ob 70-letnici 
tovarne Elan, Knjižnica A. T. Linharta Radovljica (do 30. septembra)

-  SIMON SENICA, fotografska razstava, Pasaža, Radovljiška graščina 
(od 1. do 31. oktobra) 

-  PRODAJNA RAZSTAVA DEL SLOVENSKIH UMETNIKOV ZA PRO-
MOCIJO MEDNARODNEGA DNEVA ČEBEL, Čebelarski muzej (od 
10. septembra do 31. decembra)

Z zvezdico (*) so označene prireditve z vstopnino.

Več informacij o posameznih prireditvah 
je na voljo na spletni strani www.radolca.
si/kaj-poceti/. Dogodke za objavo v 
napovedniku pošljite po elektronski poš-
ti na turizem@radolca.si. Za tedensko 
obveščanje o dogodkih se prijavite na 
naš elektronski naslov. Organizatorji pri-
reditev si pridržujejo pravico do spre-
membe programa.
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Marjana Ahačič

Lepo obiskano prireditev sta 
Kmetijsko-gozdarska zbor-
nica Sava Lesce in Konjeni-
ški klub Lesce Bled organi-
zirala predvsem z name-
nom, da oboji predstavijo 
svojo dejavnost ter to mož-
nost ponudijo tudi drugim 
društvom in organizacijam, 
ki delujejo na tem območju, 
pa tudi, da se medsebojno 
spoznajo in tesneje poveže-
jo med seboj, je v imenu 
Konjeniškega kluba Lesce 
Bled povedala Nana Jauk.
Na nedeljski prireditvi, ki 
se je začela z nastopom 

leške godbe na pihala in 
predstavitvijo šole jahanja, 
so si tako obiskovalci lahko 
ogledali razstavo različnih 
vrst žit in sort jabolk, naku-

Podeželski dan
Na hipodromu v Lescah so v nedeljo pripravili prvi Podeželski dan, 
prireditev, na kateri so se predstavili številni lokalni pridelovalci hrane, 
domača društva in jahači leškega konjeniškega kluba.

Člani Konjeniškega kluba Lesce Bled so predstavili šolo jahanja, različne jahalne točke in 
sinhrono jahanje ter se pomerili na tekmovanju 'jump and drive'. / Foto: Gorazd Kavčič

Obiskovalci so si lahko ogledali razstavo različnih vrst žit 
in sort jabolk. / Foto: Gorazd Kavčič

Degustacija praženega krompirja je bila ena od najbolj 
obiskanih točk prvega Podeželskega dne. / Foto: Gorazd Kavčič

Na stojnicah so se predstavili številni lokalni pridelovalci 
hrane./ Foto: Gorazd Kavčič

Najmlajši so se v družbi izkušenih sekačev pomerili tudi v 
gozdarskih spretnostih. / Foto: Gorazd Kavčič

povali na tržnici domačih, 
lokalno pridelanih dobrot 
in poskusili sveže priprav-
ljen pražen krompir. V 
pestrem celodnevnem 

dogajanju na hipodromu 
so se predstavili tudi leški 
gasilci, Čebelarski center, 
Gozdarsko društvo Lisjak 
in drugi.

SUPER TURBO 200

MODEL S1040 MORSO

MODEL 7948 MORSO

Oglasno sporočilo

Prednosti ogrevanja s sobnimi pečmi

Zastopstvo in prodaja:

FRANCET, d.o.o.,
Alpska cesta 43, 4248 Lesce

Tel. 04/53 78 234
GSM 051/354 976
FAKS 04/53 78 221

info@france-turbo.si
www.france-turbo.si

• OGLED IN SVETOVANJE
• MONTAŽA DVOSLOJNEGA

INOX DIMNIKA
• MONTAŽA IN DOSTAVA

KAMINA ALI PEČI

TURBO CLOCK 200

Nudimo vam
7% popust na vse
kamine in peči,

ugodni plačilni pogoji.

Vabimo vas, da nas obiščete v
razstavnem salonu v Lescah
(nekdanja poslovna stavba TIO
v ind. coni Veriga).
Opravimo vam celotno storitev
od dostave do montaže.

Vabimo vas, da nas obiščete 
v razstavnem salonu v Lescah 
(nekdanja poslovna stavba TIO 
v industrijski coni Veriga).
Opravimo celotno storitev od 
dostave do montaže.

•  OGLED IN SVETOVANJE
•  MONTAŽA DVOSLOJNEGA 

NERJAVNEGA (INOKS) 
DIMNIKA

• MONTAŽA IN DOSTAVA 
KAMINA ALI PEČI

Zastopstvo in prodaja:
FRANCE T, d. o. o.

T 04/53 78 234
M 051/354 976
F 04/53 78 221

info@france-turbo.si
www.france-turbo.si

Vedno več ljudi se zaradi različnih raz-
logov vrača k ogrevanju z drvmi. K temu 
pripomorejo tudi sodobne sobne peči 
in kamini na drva, ki izredno hitro in 
učinkovito segrejejo prostor, obenem 
pa potrebujejo zelo malo čiščenja in 
vzdrževanja. V salonu v Lescah se lahko 
prepričate o njihovem delovanju in izko-
ristite priložnost za ugoden nakup.

Naložba povrnjena že v dveh 
sezonah
»Če upoštevamo povprečno ceno peči, 
se naložba vanjo s prihrankom za kurja-
vo povrne že po dveh do treh kurilnih 
sezonah,« pojasnjuje Dejan Toman iz 
podjetja France T, d. o. o., v Lescah, in 
dodaja: »Sobne peči in kamini so idealni 
za ogrevanje na začetku in koncu kurilne 
sezone, v najbolj mrzlih mesecih pa so 

lahko pomoč pri dogrevanju bivalnih 
prostorov.«

Od nič do dvajset stopinj
v eni uri
Prihranek pri stroških kurjave pa ni edina 
prednost sodobnih peči France Turbo. So 
tudi izredno učinkovite, saj prostor od nič 
do dvajset stopinj segrejejo že v eni uri. Ne 
ogrevajo ga namreč prek šamota, temveč 
neposredno z lastnim oddaja-njem top-
lote. Zaradi načina delovanja tudi dlje 
zadržijo toploto, celo do deset ur, kar 
pomeni, da toliko časa ohranjajo žerjavico, 
zato zlahka znova zakurimo ogenj. 

Čiščenje pepela le vsakih
šest tednov
Kamini in peči France Turbo imajo v 
primerjavi s konkurenco veliko boljši iz-
koristek, zato pri zgorevanju ostaja v peči 
zelo malo pepela. Zaradi kombinacije s 
sistemom dovajanja zraka v peč od zgo-
raj je veliko manj čiščenja pepela, le na 
vsakih šest do osem tednov, v nasprotju z 
običajnimi pečmi, pri katerih je potrebno 
vsak dan. 

Prava peč za vsak dom
Ob pogledu na veliko izbiro v salonu 
v Lescah je hitro jasno, da boste našli 
pravo peč za tradicionalno in sodobno 
opremljen dom. Za katero obliko in barvo 
se boste odločili, je odvisno od vašega 

okusa, prepričani pa ste lahko, da bo prav 
vsaka peč v vaš dom prinesla toplino in 
domačnost.

www.morsoe.si

www.morsoe.si

Do konca  
meseca septembra 

10% popusta na vse 
naše kamine in  

peči France Turbo  
ter Morso.
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